N

At his refld-*“f S, : Sprinzfield, Illinois, Agents
intervievo . ' and he adv1sed he never has been arrested in
his .ife.

Tt was noted that he is not an intelligent person and he had great
diificult in understending questions and he stuttered when he ansvered
the same., It is felt that Le would r.ake a very poor witness. He could
not write his nane so si_nea "X" on his statement and on all nages.

Ag2=nts obtaeined the following statenent from him:

:oprlrjf
Sept. 8, 1343

w+ve the following statement ic . .
, _ who are known to me to be Specizl avents of the F,B,I1.
No threats or prounises whatever have been made me to procure this statement.

"T am presentl;r emplojed at Panther Creek Mine #5. I have been there
about 3 mont. T guite Mine "B" atter being there about 16 or 18 years.
T wag ‘hr\-r-r 3 o

and have & citizen ior anr:u*-,!years now. I first joined a mine
1 0. G rears azo. 1 have nevey been a union officer. There was:
never any trouble at mine B prior to 1932 ihe union alwe;s zot aleng with

the Co. 1 Joined the rrogressives at mine B in 1932 because evervone else
did. From 1432 to 1937 ever_ thing was a1l right between the Co. and the
union. I never hear: Elshoff or Falseiti say amthing ahout not likeing

the P,M.4. men and officials and the F.M.4A. local was run bv all the pen.

I only attended a few neetings during this time. There were not many special

- - b - -
as essments and the men vere alw:n s satisfied with the wav the money was

handled. I never saw any U.}.7. men picket mine B or dis Lribute any
literature there before the nine closed. I did not at that time know of

any U} 7 organizers in Mine B, I never heard of any parties being given

by Elshoff for the U.M.Y., men. I remember that in 1337 the union contract
ran cut, I heard telk of ti.is but we viorked any vay. I don't know what
agreement there was botiveen the Co. and the P,M,A. I don't reczll there being
any trouble over this.

Azra hoawna 13} T ma EYRS TS oS o

I came nere wnen 4 as anoul (821

"T 4id not attend any P.M.A.
L was working in the nine the last da
K the nmine started closing down. I worked the full day. I came on top and

meeting the night belore the strike
v
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RE: JCiN L, LE IS, ET AL j"f) .

rERVIE. VIT: SSNRP  then I heard the mine was closed I still do

(continued) not know what the trouble was, I heard
nothing about the wage question or expelling

ren., I did not sce any cars loaded short and knew nothin, avout it. I do

not rogenber si:ning ary.petition for either P.ILA. or U,M.W. the summer

the rine shut dow. I heard netiing about the U.L,'7, forming a local in
Soringficld in the summer of 1232.

"I vas at fine "B" about a month after the sit dovn strike started.
I vas sick during tne first part, “While I was there tlcre were no fights
or otuer troudle, I was trere of v owrn will, Ve werc therc to protect
our jors. I was ulerc the night the Marshall came out, nothing happened
excest we all went Mome. e were afraid wi.en they sent us home that some-
one clse right ot our jcos,

T never went beek in Dec 1937 ana lnow nothing avout 1t.
"I voted et the Armory at the first N,L.R.%. election. 1 votcud for
P.ll.2. bicause that was the wa, I warted it, no one forced me to vote., 1T

went down Lo the Armory streisht from home.

"I don't reaember anything atout the aticapt to open the mine in
Jan. 1432, '

o aaout any mine B nen working at the Jeficrson mine
while mine B was shut down.

"T bnev nothing

"I pol a regist: ctter when t'ie nine o,mned but I wes sick and
could rot go back. o came out and saw I was sick. I went back
in ahout a monti, o work in bo: '@ before I had worked in box g
1y tonls arc still in there. T vanted to get thim but Talsctii would not
1ot me 3ot thom, T was telked to in the "ine to join the U,lL7.. 4dbout
20 men came to ses me in a day ther we ¢ all nev men. I vould see about
1, or 20 men who wer: new cver,” day. Hooody cver can2 to riy home to ask
m: to Join the U,1L70, but the new men-would ask e Lo join at the mine
and told me if 1 4id not I vould locosc wy job, T joined the UL, be-
cause I was scared and not of wy own froe will., The nov men vho ware put
on did no work but went all over the rlace trying to got men to join.

"I don't knovw whrther or not I sijned any cards for U.I1.7. or P.H.A.
in the summer of 1940. Aft.r the lact N.L.R.B. election all of the rnew men
left the rine.

"] don't know why now but T do know I just voted in onc N,L.R.B.
election., There w re some falls in the minc but I ha.e no ideca how great
the damage was. I kuow nothing about Juck tlascow,
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Sprin ficld, T11.

RE: JOEN L. LE.IS, ET 4L . !;rY ¢
©1D

INTERVIE. WITH — "I have Had A;,f;n‘!- read the foregoing

(continued) statzacnt ol 6 papges to me as I have trouble
reading the english language. To the

est ol my reeollzctior it is all truc and correct. I am therefore signing

it of rg oown froe willon

/s/ X" (his mark)

Srecial Apt. FUBLI. (Milw.)

Scpr. 2, 143"
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Res JOIN L. LEWIS, LT AL.

Springfield, Illinoi
EN\ viewed at 118 home by Special agentis
r‘ . 2 )
_ He was borﬁmand is a naturalized
citizen of the United States. It is not believed he will make a good

ritness due to his inability %o speak knglish very well and his age,
- heted as interpreter durirg the interview,
qinzl record., He submitted the following signed statement,

. vSpringfield, Til.
e September &, 1943

m@ke the follovi-

Who are Special agperts of t!
threats cr promises have been made to ret me to make a staterent.

"l was boir W . ' I came to U.S. in
and am pe-co, citizen of U Eav1ng received my citizen-
ship paps

"I first joined U,N.7. when I first started in the mines soon
after I care to U.S.

*T began working at .dre '3' about I joined P.M.s. in
1932 because my lecal changed and we nad to change to P.lM.a. to
work at [dnre '3', since P.lf.a. had the contract with lMine '3°7,

"I had no difficulty with either WM. or P.M.A. and as far as
I know everything was ok between Elshoff and the unions or the miners
before the strike in 1937,

"I wac working at liire '3' the day of the strike and we were
called out before the whistle blew and as near as I know the strike
was called because we could not get back pay. No one contacted me
about joining U.M.W. prior to the strike in 1927. 1 heard that
some men were contacting the younger men and attempting to get them
to join U.lL.W. so they could get a higher wage scale. Some of the
men talkiig to the younger men were Dominico Pasquale, ..ndrew Schrele-
vious, Pete Carter, Tuny Plotch, Cotton ananias, John Sirtout, George
Jacaway, Ch&s. Bvhanron, and James Hale.

M] saw cars with not a full load of coal in them beirg taken out
past me but I dor't know why they tere so loaded.

"I signed a petition shortly after the strike to show that the
majority of the miners belonged to P.M.A.
-8 -
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Re: JOHN L. LLwIS, ET iL. Ja‘? C/
oD

"T remember I pickéted at ii1e 'B' in the fall
of 1937. All the pickets were from Hine '3' only.
I never stayed at the rine picketing very long at a

LT RVT 2

—
=1
jas

o :.‘-v_nued
time and was there at the time the injunciion was served on us,

"I voted in the election in 1937 conducted by N,L.R.3. and it
vas fair # sghare a&s far as 1 could see. I recall the P.M.L. won it by
a large majority.

" bout a vear after the strike I got a job on “.P... I worked at
this wmtil the mire was opened with U.l.,W., and P.M.A. vorkers. st the time
the rine opened I was a member of P.V .., b changed to U1 W, 2 few morths
afterward vhen I saw tha* *the majority were changing and I saw also that I
could hold my Jjob. -

"I voted in the sscond #.L.R.3. election in 1941 and it was a
fair election.

"I have had this 3 page statemsnt read to me oy
it 2s true ai.d correct to the best cf my knowledge.

"Witnessed:

/s/

Sp. »gb., F.3.T.
Special agent, F.B.I.Y
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: Re: JOHN L. LEV¥IS, ET AL

B INTERVIE V174

o pringfield,
R I111n01s, by S o o andm
L —on September 7, 1543, H ever been a ted

21 ks life. He is the_gwner of this business and it was noted that he is
an inwvellirent persons/%f his testimony is needed, it is felt that he would
make a good witness.

Turnishec the fellowing signed statement:

-

i T -

give this free and voluntary statement to
who are known to me to be Spe01al Arents

: G ; T started
at Mine arounz I guess. Elshoff & U. .. got along 0.X.but
there were preferences riven to certain cases vhen they came up. I recall
that some U.M.W/. men pot fired before 1932. In 1932 I wanted to change over
to P.UEJA, but did not take any active interest or part in going over.

Elshoff & P.M.4. got along fine when they first started in 1932. I was a
timber-man & vorked from 4:30 P.il, to 1 A.¥. so I didn't come in contact
with men at the mine & ¢id not know what was going on all the time. I don't
recall of Elshoff complaining about F.7L.A. or wanting U..". F.}.A. men

viere satisfied with the vay che F.YL,A. offizials ran the union and it was run
by the men and not by the officers, I did not attend many meetings for P.M.A.
as I was workinrs nights. In repard to the F.ll4. men going to jail for the
bombing_the men f{elt they were fremed & I do myself. ‘ihen we were under
U.IL7. they would frame men to gain their point if necessary & I recall

of 4 men being fired & this was before 1932, As far as I koow F.M.A.

officers handled the money alright & I con't recall any unusual number of
specizl assessments. 1 never saw Tsaw ULl picket Hire B or give out literature
before the Mins B cleosed., But there vere about 8 or 10 men who vere P.M,4.

but they tried to get the P.M.A. men'to go back k
me as I was on night shift. Some of them were”’_
Schrelevious; Pasquale, Fete Carter; Frankais*injg one; Tony
Plotch; Cotten Ananias; John Sirtout; Geo. & Emory Jacauay, Chas. Bohannon and
Jim Hale. I don't call of any part‘es that Elshoff gave for U.K.W. or
U.M.3, for Elshoff In spring of 1837 when our contract ran out our P.H.7™.
officials told us thny had a temporary agreement & that it was retroactive

never contacted
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q told us. later I heard the Company said something
about 1t & sald there wasn't any agreement but I never

read the cortract. Ve sure felt that PMA could get as

cood a contract as U.M.W. could get. I don't recall any
srouble over the wape issve. Some of the men mentioned above said around
that the ren would not get their back pay. I heardé it from them too but

T can!t recsll Sust who it was that i’n"lf! me ., T r-::n'? T‘nr-:a'IT nf‘ m,.napement

4 wdll bl Tlood  Jloyw 2 Nl Visdta U Fas ey g wilii R B e =]

saying anythinz just before strike about wapes. I did not attend meeting
] ni-ht before nmine closed. Some of the boys told me on 5-12-37 that mi_ne
- was closed % that I shouldn't po to work on my night shift. T can't recall

r%u-f why strike was called & 2. days later I went to work at Kine A till
& - Apr. 1539 & then I went intc husimess. T recszll =igning a

S petition for PMa & no cne forced me G0 sign it. I don't recall of signing

Re: JOHN L. LEWIS, ET AL

L" any other petiti~ns then. I don't recell cf U.M.F. forming & new local., I
— never went to Mine B afler it closed Jown & I quit as a F.M.A. at Mine 4.
S I voted at MN.L.E.B, election & vent dowmn from my nome. It was by secret

g ballot. I saw a few men near the Armory civing out papers but I didn't

= take any. It was an honest elsction & I voted for P.Iia. T never altended

the sit down sirikes irn 1937 as I w5 at Jire A and I don't know what
happened as I left in May, 1637 at kine B.

"I have read this 4 page statement and it is true & correct to the
“2st of my recollection & I have signed it of my ovn free will.

Sprlng-leld Ill.
Sept. 7, 1942"
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CPERATING IN DMA& TURINT SPRINCG OF 1937
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RE: JOHN L. LEVIS, ET L.

lof_?c__,

ALLEGED U.i{.'!. SPIES AT MIRE B
A review of the file indicates that the following nemed
individuals were expelled from Locel 3#54 of the Progressive Mine
“Jorkers of amerioa either before or soon after May 12, 1537 for
allegedly being U.d.H. spiess

T JOE ALBANESE JUHN (COTTON) ANANIAS
ANDREY SCHRELEVIOUS JOHN SIRTOUT
DXINIC PASQUALE GERGE JACAILY
PETE CARTER EMERY JaCh LY
FRANK AUSTIN CHARLES BOHANNON
TONY PLOTCH J/4ES HALE

Attempt was made to interview these individuals in quicek
succession on September 4 and 5, 1943, 4szmoiniments were arranged
by Special agents - : 3
these individusals

JAMES HALE, 9:00 MM; FRANE ATSTIN, 11300 au; <NDEEY
SKKELEVIOUS, 2300 3 2nd JOHN ANRNIAS, 4:00 PJM.

ADpointments were arranged with the following individuale for
e September 5, 1943:

ANTHONY J. PLOTCH, DOMINIC PaSQUALE, JUSEPH ALBANESE,
and EMERY JnCa’iaY. f
.- _ 5 . . /o

Mra }thEL_}?&;_:__::I_{_S_’I;IN and Mre Jala' 4Y were the only opes keeping / /
their &ppointments, although at the time that each appointnent wes
made each individuml seemed oooperntive and willing to come to the
Springfield Field Office. ifre HulE, Mr. aUSTIN, &nd Mr. JuCA'IRY
were 8ll cooperative and executed signed stetenents a&s set forth
belowe Mr. aUSTIN requested & copy of his statement st the time
I of the interview, but was advised that this could not be furnished
;- to him by the Springfield Field Office.

Mre PaSQUALE, who resides . = Springfield,
Illincis, was contacted by telephone on eptember 5, 1943, and pro=
fessed 4o have forgotten the appointment, but expressed willingness
to come to the offlce at some other time, JUSEPH ALBAIISSE, who re-
was 2lso conttcted on September & by
telephone and advis et he was o poor working men and 4id not want
to get into trouble, and would not come to the office until he had
seen his attorney.




Mr. PLOTCH, whose correct name is ANTHGNY J. PLJTCH, and who rea=
sides at HSprlngfleld Illinois, wes contacted personally
at his residence Sevtember 6, 1943. He advised thet on the morning of
September 4, 1943 he, with JUT alBalESE, and JUHN AHANIAS , were at the
office of the United Mine “jorkers talking to RaY EDIMURDSON. DOMINIC
PaSQ~LE was downstairs and may have came in later. There were some
other men p.oesent whom PLUTCH did not know. EDUUNDSON ocalled aRTHUR
PITZ537%+10, a%torney, who came to the U7 Office, and edvised each of
the men that they should not make 2 statement to the FBI unless he
wes present st the interview, because they might incriminate thamselves
Mres PLOTCH believed that other persons were similurly advised, but did
not kmowe

He wes cooperative and willing o make any stutement which his
attorney mignt permite

Ar. SKRELEY

. wne e KRHLRET £HTHONY SKRELEVICUS,
and who resides u. @ Springfield, Illinois, was
contacted personally a e afterrnoon of September 6.

He advised that on tne alteinoon of Sznierter 4, 1943 he hud been approached
on the street in Sprunefield by o m'n whose mume he did not lmow, but wham

he knew to be an empioyce of HMinz B- This person guve him one of seversl
typewritten pieces cf puver comtaining the tddress of +RTHUR FITZGER4LID, J/
and told h1m that if un,one gontacted him atout what hoppened ot Mine B

1

- TOMT ORYT !
JJ.\)U.J.U [1exs] h]l.tb bLl JUIILU'YQ 1'11 o DM[LJJ.J.DVJ.UUD VLB UUIL].- i

und is not @ citizen of the U.S. He presenf-

g :#11419837. He udvised thet he h.d becn sentenced
to 11 months &t Vunduliz Prison Form, Vandalia, Illinois in 1937 or ylﬂﬂ
activity connected with the lubor troubles ot Mlne Be 1

L

FRp
k"

*
LI o]

DOMINIC PaSQUsLE, who resides ot U wos contactod
personeclly st his residence on September 6; 1943 und tdvised thet he
would give ne informution unless his attorney would &ppeur. Ho odvised
thet he hud gene to the &ttorne;y on his own vOllth‘lj 3
no mecting concerning the motter of Mine B«

7¢ E
JOHN "COTTOH" nlnNInS,\wh resides &t 4 S
Springfield, Illinois, was ulso conbucted personully ut his residence on
Seontember 6, 1943. He olso refused to give any informution, on the advice
of his attorney, M4r. FITZGERalDs, He udvised he had conttcted ifre FITZ=
GFRAID on his own volition und without suggestion of unycne.
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RE: JOHN L. LEAWIS, ET AL

by 5:)&:(‘1'11 Agents #
Jke The first interview took place noon o
September 6, 1%43. At thet time W We S obv1ously suffering heevily
from the nffe~ts of alcohol. The facts occurring ot ki “B” were discussed
with him scnerhat, but he repeetedly expressed himself as being unable to
think and ranember, sné roequested that the interview be continued at a later
dete when he wog i better physicel conditiox., He suggested the morning

of September 7, 1945 end essured that he would be at the Springfield Field
Office at 9:00 n.m, for intepewiew. He eppesred anxious to give information
and anxious to cooperate in every wey in the completion of the investigztion.
He hod known nothing of the present iuvestigation.

o Y
]

.

ie physical condition wes

The informaiio: i
i sulst enca, it wes that

inceherent and v-.luei<.3 to this inves ,1g,t;->n

JCEN SCHNEIDER was (rying *to run the wnole urion, ond bess everyone. He had
nothing to do with the -~{fcirs of the Unicn rnd the mine un*ll efter the strike.
; f assccistien with TONY PLOTCH.

c'Ithono-’h he wnms aynp.'l =4 Prom th. ol o
Tre lnter lew wos tc,*n reved i thf ooint s
this in terv-un ‘ A ool e s L

‘119 Tl e w

request. During
home, =nd after

e — . I TSNP DU
Followii ¥ fa-lure to nppear at The Soringlileld Fielc

Officec for his .,‘ppm;;t'r. ' Ty ms seen on the street by the above
hgents. Hg ndvised th't he hn n come to the cof Mice beoeruse his "ttorney,
ARTHUR FITZGZR4LD, had «dvised him not to mzke a statoment. : Wi
found on the street sbout 2:30 pum. which was during the hour: whie. he would

norm~1ly be workirg ns o shot firer ut Mine "B".

Leter in the nfterncon of September 7, 1343,

. : Springfield, Illinois, crme to the Sprlngf‘1e1d leid
Ui'fice to rdv se thit her nus.)'na, who is prisently employed at Mine "A", had
told her thet BOHANNON with GUDGE b%@ww_d come to the shaft at Mine "A",

end were stopping former Mine "B" employees, wnd asking them if they hed been i
interviewed bj Tedernl Agents. Whern ?suid that. he had not, BOHANKON
tocld him not to telil them r‘nythlng_:, 5 il he wes rsked why not, to say that
it wis on the edvice of attorney ARTHUR FITZGFRLLD. This was following the E
time -thet o hr,d piven r. stetement to Agenis. '
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RES JJHIE L. LEHJIS' ET -‘LL-

September T, 194% T
cstme to the Springficld
attorney ut lLawa

Hr. DY requested Special igent In Cherge, FRED
HallLFIRD, in the prescnce of Special agents end i

furrish him with coplies of the statenentse

Jo o OnY advised thet he was not representing?;ji ¥ ;,

SR, ‘% but that he wos represencing end nssisting Mre ua
M, FITL0ZAID. atlorney ut Lawg who was cownreling UMY miners who
werz sent Lo him., Mr. DuY expected thut he would eventut.lly know
the identity of most of the miners who hod exoecuted & sfatemint to
the Burceu and would probubly request coeies of wll signed stutoncnts
exceuted by miners tc oponts, No assurtnce wez given that copies
could be furnished him, utnd it w.o sugzosted thut ho muke any roe
quests by lettur.

G T
B

On Scpteny -~ 10, 1943 Soc-itl . ;on’s 0 Chuvege FRED HULLFORD
advised nttorncy .0 %y telophen: irb UL requests for copics of
these stetenents sro..d be dir-eted 4o ine ntlorney Generals Mre =
: tLEfﬁ'?“aﬁSTIé’;,, A5 B TP wove not inlerviewed wnd wore

d T,

L
not present dwing tue ~ryoimicow wlsh Lo

_ Springfield, cdvised thit
eptember 7, 19.5 un wtieorney, whose nume he did
not know, uddressed w group of mincrs ¢ liune B before work, tnd ud-
vised *h 11k £o FeBols cpresentutives when they cillede
w ' 7 Springficld, udvised thet the attor-
ney informed them thi.t they need not tulk to ugents if they dic not
want tooe Qij_&.ﬁb_@ BUBNICH und LZE OJER "CUDGE" BuUMGKUZR, wore it
the shaft and ovidently Lrranged Yhis impramptu meetinge

on the morning of

JOHN SIRTOUT was found to be in the United Stutes .rmy and
unaveiluble for interview,

LT Ssd . wa Tl und
iewed uand execiled signed stoteoments os

saet forth below-



INTZRVIE. IT

was intervicwed at the Springfield
e gn the morpin: of September 4

Specizl sagints SN
pxu ently r>51dcs o1
WaS Lurn i %

1943 of

Be sponis foirey well, and ¢ o0 oXDress hinsc

e would be guite difficvlit to confuse on cross examinziion, and i ht be
apt tc bo confuscd as to dates, times and suquences. Ee clzims to have

a poor caucation, but appears to have an inte _lzru_.ve, at leazt equal to the
avercsoe miner. g advised that in ad2ution to the information set
forth in his =i I cnt, b oof +ac worsing of key 12, 1937, when he
was proaparing to 20 1o vork, thoi ' Lo$u him thot he would be
kilied if he went ©o.. into th. 7 c’o.-n :1.n the case w:Lt.h

Fand all the v o down uauc L7
oe L saiing, Mo ov o to oo Fcads

on Scptomb.r 27, 17

stzrtod down wntot e pl
hed held out &2 can of
rid pepper, and st v 11

Feyes. when signir-
the follewing signa 3 : _’.'L-g sed that he had never been
threat:ned by 2 un, ana thav “ore no oguns h.id on hin the night of
his hearing for expulsion Irem tis valen.

-
it

"Soringficid, TI11.
Sentonbor 4, 1943.

make the fellowing statoment to

: P ho hove identificd Lhemsclves
To me to bl bpecial aznts of the Federal Suresu of Invostigriion. No
proniscs, thrcats, or considoration of any kind has been nmade to me to make
this stotenmcnt. Tt is ail trug and acevrsto, ond I ac wiliing, if necessary,
to ¢o to ecourt, and repest any part of this statoaent,

"3 fisst vent to line B on Oztober 6, 1520, _During 211 the time that
‘dipe b 1 ‘have boon i s~

work in the weeh house on top.

" hen I first becaie a miner I joined the United Mine Workers. My
fother and brothcrs vere sll miners. They were 2ll merbers of the United
Minc workers, I alweys went to the moetinss, but was nover an officer.

In 1932 when the loczl at rine B went to th. Progrossive Mine Workers, I
was told that I would have to join the PHL of A if I vias to keep my Job -
and be able to work. I wes just married, and nceded thoe noney badly, so
I went down and joined up with the FITJ of A, However, T had alwoys been A

B R R o e L Twr T et e b meamben o



RE: JOMN L. LEVIS, OT 4L b7 <

- o e - SRR 1T -+ }
INTERVIE 170 o T and my fathor and brothers were UM.. My
(continuzd) father always scid that in Union ther: is

strength, and 1 did not boliceve that there
should bo tao unions. lfy brothers were still in the UM, so I stoyed in

the U270 and peid oy ducs to both unions cli of the time. I have never been
sut of th: R 211 the time, that I have been a miner,

" hen the FUIT oof L was formed, I &id not carce ruch which union I
belong 1o, waether I bolonged to any or two wnions, just so I could work.
T w-nt to the neetings of the Unions, of botl unions 211 the time from 1932
tn 1937. st first things went foirly well al tae FIT7 meetings, and then the
got to cuarreliing. “4hey ware fighiing, on? quarrelling anong themselves
all the time at —he Tif0 meclings, and Laving fahts. It was always figatiny
as to who was goli g o have the (Ifices ete, They wore clégys complaining
with the corwory, &4 couzing a oot of ?ﬂoubTe ot the wdine. 1 was pretty
disusted wita tis viy the 777 vies carsming on, fIhting and all that, T ras
pretiy outsfok-n. avd s2id gttt o;tu“ thpq 1 ¢id not think that we ought
to hove tuo union., ovon thoutt Vowos zcirg to poth nectings, and was a
nenbor ol both un_ons.

"Tn 1934, when there was nevzial law in this county, I was home one
night when some men cane and Want & to hide some dymanitc in ry house. Ky
wife did not like thot, and ever since then I did not get along very well
with the Frogr.ssives who “ierc active therc because I nade them take the
d;nomit. away.

"During ths time fro 17532 to 1937 we had neetings at Jedman's hail
for the 5., 7Je heu no chartor, but we met ragularly all the vime. Joe
Albznesc, Damdrow Schrclevious, Fete Carter, went to the mectings regularly.
Tory Ficteh, Colton hnnia s, John Dlrt~ut George Jacaway and Emory Jacaway,
and Choricy Bohonnon used to go quite 2 bit. Somctimes there was only 10
or 15 of us at the mectings. sOﬂutlﬂGS there wcre as many as 50 there. 1
used to talk to thoe men out 2t the mine about the situction in the unions.
Some of the men were disgustod ~bout the fighting, and the checkoffs, and I
uscd to teul thza that I thou;ﬁz they thot they all ouzht to belong to
just one urion, and I invited then Lj cone QU"C:; neetings at Rednan's
h~11 of the UiZ.. I wsed to joke abeut thirgs and the unions, and once

cnded a pan some cijarcttes and told rim to hove a UMY cigarette. He pre-
ferred charges on me. 1 vas tried cbout a week before the strike started
in 1937. Suue of the other men were tried leter, and we were all expelled
from the union. I did not particularly care. I just wanted to work, I thi
thet is the var most of the nen at the mine were. Most of them were wiliin
to just work for Carl Elshoff, without iny union, bucause the unions werc
causing so ruch trouibe at the mine. I do not think they were complaining
too .mch about the rrog ruUrLSclva, they were Just disjusted with all the
uninns,
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nrer1E! T0Y Y o the strike started, there had been a
{ in lot of trsubl nd the strike startzd be-

Rlao
Wi IL‘.L' \4, Ltll\.‘

cause Elshoff and Faleettl would not fire me
~rdothe oth“r men who were cxnelled fron the Uni-n. I do not recall that
herc vas any discussion or disatisfaciion with the wages or anything like
tant at the nine when the strike was caxied.

"On the doy that the strike was colled, I went to work, and was
throntened Doy times. Falcetil tri--d to tal k me into neot woriing but I

toid him T had worked thore for years and urless he wouid fire e I was goinc
t> work. “hen the strike was calied, the ren ran nc off »f the mine propert:.
They 21lso r-n re off tho next da) after the strike was called. T used to

20 out freguently, and they wousd Tin o away. 1 tock the mules out of

the mine a few du,s oftce that and vt them in the masture. I had alweys

had c¢harge of tihe rulez, bousiht the rew oas, ond b-oke then in.

"In asxir o o the rotings At Redrion's hall I was just
acting on iy oo, 20 one ovor tord e to do that, or pove me mEny nmoney
for expinses, or Aty lWRw vit. I ans never at eny nmecting  where
Cherley Bohimnon, and Jduck Clascor tolked cbout switching the lline over to
UL.. I wes never gven any aoncy o help. I do not rocall that the UMY had
any potitions out either pelore or sit.r the strike, ony picket lines, or
cazuse any trouble out there,

s W

"Onco a nmonth or so befere the strike started I t lked to Carl
Eishoff, and ~sked him which union he wientod us to have, and he told me that
he did not care just as long as they world quit bickering, and would got to
work.

"I vire -n he comdttes or somethins when thie charter was obtoined
for the UM’ 1lmerl. I do not recsll much about that. I asked men to join
iil, but was never given any woney fros the ULLT or elsewherc to pay my expenses.

"In Septonber when thery tried to open the mine I went out and got
four mulec thu diy before and took thoem down into the mine. On tho day that
we wer2 supposcd lo go to work, I wos thers, and went down into the mine.

I was threcteoned, but nobedy rdsireatza rie.  The men who were out there
wronnd the rine prornerty were alli nen who had vorked at the nine before the
sirike s¢ for ez 1 Kknos. e tricd to work two days, but couldn't pget to the
company property after the sit down sinrted.

"I do not reeall thc exact date it was, but I wunt to work at the
ef¢erson mine. Lz ha]f brotkui ' :

h]_m"tn'é.'t would.
Charles Bohannon,
We worked. e Work
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wrevie, 17 N "I votcd 2t the cliction at the armory for
ry

(continued)

i
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¥ine B in December 1737. I think that was
a fair election. The Federal man ran it real

fair, and would not let us tulk or anything. T think that the tlection was
fair and wouod represcnt the way the nen felt at the time. T do not know

how the mor felt then T thouoht thet oast of them would be satisfied with

.-
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any union 3f they cound go to vwork.

"I do not recell but the one tins thet the mine iried to open during
the time that i+ was closed.

£z ning, and d

ko' wh 1vhe goinec AY L. tae iy e wesoaining. I aerrd Dlaeve tiere Were
5 2ot of fishts wnoare, put I 33id not scn any of then. I did not try to
T

crprnize for either union. T thiner thet raybe they would bo boettor off with
nc union.

"The abo statemert ~n +this pa~e and for other pases has been read
to me by bocause I do not read very well., Everything

which he rea mz, viaich was rond off of these papes, is truc end
accurate,”

s/

F. B. I."
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3 - _was interviewed at the Springfield Field
of ice on the

morn1n£ of Smgtpmber 4y 1943I by

_I
. = A anc m
: s, _ : pe b f' opringfield, i-

He is

IWTZRVIE.

anpears to bc 2 werson vith an intellipence above thot of
c miner. He makes a *ood appuurance, can expross Mimself well,

would not be casily confused on cross cxamnation and HOuld make a good wit-
ness,

He gave information sct forth in the following signed statenent:

o T _'. who have identified themselves
tc mc to be vpecial #Agents mncau of Investigation. Neo
promises, tire.ts, or consideration of an kind has heen made to me to have
me sive this stetement. I am willing, if necessary, to 2o to court, ana
repeat any part of this stateasent.

"T first went to worx at mine B in * I worked a 1j \\‘le while
thcre, and then woent to mine &, I came back to Mine B about years ago.
I do not reccnll exactly when it was thao I went back to line By I was a
member of the United Mine orkers of America prior to tle orgznization of

the Frogressive kine wopkers of americoa., I was ncver an ofiicer of that unior

and dl not attund the meetings regularly, In 1932 when the Progressive
Mine Jjorkxers vwerc beina or: axlzrd I ves a shot fircer. Becausc of that I
did not get out of the ming until iats, and thus did not have too mach chance
to o to the Union meectings. During thg orraghzation of the PIiv of A, and
the strikc which accompained this formpation, @,,
9 Consoquently I do not know micn abou at,
situation, and dld : oo ruch about it. *hen the local at Mine B
went into the P07 of A T wos wiliing to o with the rest ol the nen,
bocause 1 had mpr job tﬁurc, end I had to work. I was not too anxicus aboutb
it thou:h, bucause I had been a member ol the WMo for rears, «nd did rot
feel that wo ouzht to have tvio miners unions. Howsver, it did not make too
muci difference to ne. -

"8efore 1932 tho local and the company pot along oretty well., After
that things did not go so smoothly. It scemed to me that the union was
always demanding something., The new union ran itself pretty well for the
first few months. after that there was discussion about the officials, and

et
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INTERVIN ™ T ’Ilt-the ruling in the constitution that the officials would
zo hick to the "face® aiter their term was up, Quite
a few men went to the meetings so far as I know, I
was shot firing, and was not too interested in the affairs. I was not com-
plainir. apout things in the union. I recall that zbout 1935 or 1936, I was
making the rounds before the men left, in the afternoon. At that time the
mine was not runmn’nz reguiarly, and we werc working just a few days every
pay. John Schneider, who was a union official, had just got @ new car, a
new icec box, and fixed up his place, or at lezsi, so I heard. 1 was mak-
ing the rounds and heard the men tuiking aboat it, and somc of thc men asked
me if I had h=aru anything about it. A couple of doys later, eidar
cars te e end said he ad heard that T vas talking about him at the udne,
and that he was going to prefer charges against me. He did, and they fined
me $15, which was quite & oit considering the amount of worw we were getting.
I did not eppeal bcc:usu I was uncble to get to U1¢3"P31L) T1i. where the

appezl board sat, Tres teld rme that there was neothirg I couid do about it.
I was disatisfied wa~» *ho way the union »un to prevent a2 hearing and so
forth.” That cei- .. cone diss_rsion hetweon Schneider and myself, but I
continued to work at thn. .in:z. 4 7 -5 “wiking my rounds there often times

1.

mcn ould ask me what I thov .ht wrcut Lhe vrniens, and I usuclily told them
that T did not think thut thorc cvoht to bo t o lobor crginizations for
mincrs. Several uen csked me about 1o, and I men.ioned it to several men.
BEirly in the spring of 1937, there was scne discussion zbout the contract
and the men vere talking cbout unions morc than usual. One of the nmen I
had hcldped to get his mine papers, prai,rrgd charges on ne, Charges wers
proforred 4ninst me quite a whille before the strike started. After that

T did not talk sbout it at ©11, because I covld not aiford to hove any
morc fines. I wis nct reeceiving any money or sxpenses from the United Mine
“Jorkers for t.lkins zhout these things. I did not talk to any of the other
men who were dismissed Ifron the union bccause of their attituede tovards the
union. I tried to stay away from such thirgs at that tine. T was still
shot firing, and thus did nct go down in tliz mine until about 1 o'clock
ever, day. I did not knom that a strike wos goinw to be called at the
mine befors it was called, but when I went out Yo the mine to go down on the
dzy of the strike it was alrecdy called, o I got uy pit c;othus, and went
on homz. I do not know what the strike was about, but I heard that it wes
beeasuse the company would not discharge th. men who had becen dismissed from
the union. I did not go back to thw .aine, end did not sign any p:-titions
out tnzr. at that tine.

"] was ypicd and ex

started,

clled from the union sometime aftcr the strike

F— o B i
think that T Lwd a chence, and I did not care

AT ¥ g T
bocause did not

too rnuch.
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S 1 o4 not been gt any mgetings with Charley
Bohennon, ond dJack Glascdr before the strike.

I did not know about ary orimizing a.tempts
before then. I did not sce air-thing that the .
compary -as doing to favor onc union over the other, As far 25 I know there
wers .o picket lines or violence of eny kind et the mine before the strike.
Therz hod huen discussion about the vage rotes, but I think the strike was
over the unlon trouble alone.

{continucd)

nY wis ont of the men who helped orsanizze the UM local. Some pen
had t-lkcd to me about it bifore the mine went out on strikz. I had
done nothing but to.ix with the men who reationed the wutter to nme cbout
what I thought of ¢-in; back inte the (.. Vhen the nine was closud, I did
go around and try toc get nen to Jjcir chis local. T couatached scverzl men
at their hom:. Ho ~r: paid iy oxponses. I did ic in order to help get the
mine back into operarion.

T do not rot . whon it 23 but I know that we werce notificd to come
back to work., Th: eccmpeny s nv 0 a- around to notify us to come back to
work, I w.nt out the Zirst &y, Lo the zornin.. to help clezn up the mine,
since therc was no shot firing to oo done. There was 2 big bunch of men out
therc, with their buckets, cviderti)” ready to go to work. Only coout 15 of
us went down that dey. Fhose of us goin; doun were the ones who had been
expelled from the P07, and a few others. It locked to uc as thouph some of
the men wanted to go to work, but somconu svopped thom, but I did not see
anything hoppen. HNo onc bothcred ae.  fhc next day there was ~ bunch out
ther. too. wlen these ne: cone out, they were the men I had scen at the
ninz, I heard that tiacre viere smmo there in the sit dovn who had not worked
2t Nine B bcfore, but as fas as I Lo, most of them vicre nen ho de worked
at iine B before,

"T o not recall any othur a*t:mpis .0 open the ninc until it actually
did o xn.

"I wvoied in the eléction of the Unions in December 1937. That was
a fair election es far as I know. “when I w:int te voie cerl: in thc morning
of the day of the wlection & nan whose nane I 4o not know hended me a
pamphiet. It was FiL7 literature. When T got irside I told somconc about
it, and they told me that they would t.ke nim avuzy., I do not know whether
ther did or ..ot. The clection looked fiir to me. I do not think that the
J'LRE men werc flvoring a:iy onc union over the other,

#I think that that elcction was fair, and probibly reorosorted the
feelings of tho uiners at Minz B, When the strike startcd, I do not know |
what the ren thought o out the union. I heard a lot of discussion about the
chuck off being pretty hipgh, and some iwn wondered about whether the union
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- "’-‘-rficcrs were being

too much zbhout that.
specific.
of the choeck off, I told them that

ko

! condlnueg I

of f ™too utn:

much M

n T
D L

"Iuring the tine of
the Jeficrson mine.
with Euory Jucavar, and got a
ruch troulb2 b,ttﬂnb a job.
t0ld ¢ to come ov.r and work it.
but I do not know when thot vas

job. It vas 8 N7

Broaverton viacs
Eishoff had run ithe

rlerned ovt

drving the tine of

i hqu o

cir check man as far as I know.

tint now. .

sos thore
N nerg

(.‘IO"T‘I
Then the rine r.oopuned, I did not
on & nuow rualo. H“v sieant, in
rules back off the mnin CLtries b fore tho men
first man in the ninc ¢ach merning, and ont of
that thoro woas som vioeloinco av bl
back 1lat:, I did not hcove a chinece to 1.1k
on, I did not sce any firhts, but I heard of

crme 1n.

the:,
T did ant sco any Irvoritisn by tho
otiicr. I nover hiecrld any tolk cbout thz
rinc closed.

coupzny for

WSome of the men asked me what 1 thought about the

them that I thou_ht we all ouznt to ;wt into one union.
up with the UM, but I did not ke
the M.,

"T have 1o0d the above sttt
It is all true and accurcte,®

entirely honcst.
I do'not know of anything

I know when nen asked m2 what I thoupht

thoy were checking

raming the rine th.n.

I do not roenll when it was bttt i vier t to Work there. e
an, He had nst worked at tnc sdas vof ~hu ut iie.
sornc bod 2ir ot the mine when it reog 'qbd‘

o ouan Qcinh thit job novw.
is Ec wes doing ihatl sort of work Lefore the ﬂlne closnd

the last to leava. VI
minc, But beeause I 1eft corly and cane

to ths men, or sce what was going

Tﬂr A
Uinig AN 1

m
iherez was not

- -~
@bl

t trik . WorKea avout & yeer
I heard that thpy were niting over thore,
; mine, I did not havc too

and vwent over

Ho one

riac orce before,

W hen the m' 2 reop.ned in 21379 I went bock to vork the first day,
- . . (a2} - .
holzine to tike tn ;fl:s bock in.  “here had boen v 03 fires in the
minu durlné tho st:® <o, but there hod boen severil civesins or fells., Some

the recaening of the mine.

an air checek

Wi s

Therz kad been
was working as an

His nane
and whlle

2o bock to shot Firing, but workcd
cracr not to danger the nen, that I took the
Thus T was the

-

| I . |
neara

on. union ovcr the
company deliborately kouping the

I siunsd tvwic men
point of talking to en about joining

cuent on this pe. and five othur pages.
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RTERVIEY VITH

“prlngfleld Illinois, on
1943 by Special
Apents :
torn &t J8 . _ i : cor:sidered
by irtcrview.ng arﬂvuL 68 & pood WITIBES, end is
therefora unable *u exprese hims3lf .leariy- 1 hes & vor, poor
recollection of evants, and their sequercs. and pccause of thet is
considered to be umreliable, and prokebly sesi1ly confused. Ho geve
irfor.ization set forth on the following sigacd etileme

“Soringfield, Ill
Sapterber §, 1943,

krown ond hevs
the following
who have
Tadeircl
k-gaoe, or congicderccion of

stetensnt. I am willing,
ny part of this statement,.

Wwrn. o 2o
o.\‘/ Al Lo W

teen known for mons -
stotement to '
identificd tramselr<
Burcau of Inveetigetion., ko
ems riné hnz been medo to ﬂo"
if necessory, to ge to court cnd repn

rw
()
0

“I heve bscen at Min
at - ine B bsforg Hlshoff sua
of the strike in 1837 I wers do not remgwber tha

events that occurred before I3 Yery we I de not rocall what
he~sensd whor the locel ot rmine B joined the Frosrsssive 'ine “orkers
of kroricne In 1937, I think., I wo: tried and expolled from the _
Y of A. I vwae trlnd for as=0c1atwng w1th UhltbC Mlne Workars. *

®1 do not rezecall vhether it was before or after the strike
sberted that thet meeting vwes holds It wee after this rweoting
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INTERVIE VITH that I wee |
I do not remer
strike started or not.

(continued

"I wes not doirg sn- orgenizing for the UIW
before the sirlke staried. 1 do net knov tawl eny wes poing on. I
know thet tha: e ves some diffiealty chout & cortract, and remembor
saying ¢ few ti~es 1o the nmen %iat they did rot hcwve sny *dea how much
monoy they vers noliing, because thers was no controet. I do not recall
v:het the strike storted overe I wes werkiag on btop that day, and when
I cama to vork John Sohneider told mc thot I was not gelig vo go to
worke I told hin I ver, I ren dhe muit:u engine on 1op thet day,

bacouse M'ﬂko usuelly ran it we: not werking thou,  Schnoider
did not 9 wothietten me that boy  Ho had many i oes oefore, and

several times hed %uil re thot he wae going tc ih-~cw rie Cown the shaft.
The dav the strikc rt.--od, the imexn wers coaling up very small oars.
There vice not cacugh ¢ul coning vy t° keop me working, end eo I hag
gone haiw bofeors tnr roa ncsunl’y som. 3pe I o not roocll whether

I -gnt back so the sing to work vhe «ext doy or not, 1 70 not recall
every passing or elgning eny retit_on for either union.

Wit the tire of the strike, I bnd boon oxpelled from the
Progressive ilinc Workerss Therc hod bocu some dissonsion about tho way
the 'on woerc run: ing the loecl then; and +he way the fincnces of the
locul voro boing opercteds. Until I was expoelled from tho PIW of 4,

I did not cars much vhich union I belonged to, s long cs I could work.
If I h2d not becn oxpellod, I wrould just as soorn have siayed in tho

PA of Ao I did not attend the me-tings. I did not meke nuch difforence
to vwe I @o moc know hov the rast of the mon eu tho mine felt cbout

the loczl, :

“after I woe expelled from the FIF, neturslly I hed to bo
with the W if I »as going to work at ell. I had alweys thought that
<o ought to hrve only one union, and mot hove tvo urnions, but I did
not eare portieularly whiech union it wos,

YBofore 148 strike I hed done no crgarining, end hed received
no noney fron the Ui for working or oxpenscs, I did not know then that
anyonc else hod beon dei g any agitaving, or orgeniaihg et the rine,
and éid rot knov thot they hed been expelled. I had never heard anyone
canplein about the unions there.

“After the etrilke, I went down to my folks ploece, and cemped
on the river, I did a littlo orgenizing then. That is, I tock
"3 cerds sround to men I knew and ssked them about joining the UW.
I got some rmoney for @&ocing thiss I do not know whose money it wes,

R PP oaseeettLgam st ToTT v
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INTERVIEW V.ITH but gave it tome, I used it mostly

S for my personal affaire, amd I guess
Gl this. I went out with the carde scvere

continued) usually with

how meny times I we I do not

recell how meny times I got any money from wag every now and

then vhen I needed 5 0me, and he would g.x.vs me Siu Or ,25. I did not

heve anything to do with organizing or forming the UMV local at mine B,

I stayed down there camping and did not oome back until the mine reopened.

I éid not even come back to go to work on the deay that they tried %o

open the mine.

knew
imes,
1 do not recall

with

“iihile the stri e was on, and the FM’ men were on the campany
property, I was not out there, but I did drive by several times, I
oould see where the FIIV men had had & mechine gun set up there end

hidden in +ha trsns gnd T knsw where tha men were hidine with some
nidgen 1n the Trsss,

Taldbe A g, LEF S N R0 H

rune, but I did not see any machine gun, or &ny guns out there.

I do not recall vhether I voted in ths election at the Armory
in Dacermber 1937. I voted thers once, and I think I voted there twice.
I ar not eure., I do not think thet the elsction wee fair, because the
- F1¥ men were the clerks, end counting the votes and sll around there,
g0 they nsturelly would win,

' © mine reopened in 1839 T went back to work,; end started
F There had not been any big fires, or falls out

o during the t1i e that the mine was olosed, thot I know of. I
do not know whot wag‘going on at the mine in the vay of orgenizing.
It wos an open shop mine thens T did not do cny orgenizing cfter the
ming rcopeneds I co not know of any organizing that was going on or
the corpany property. I do not think thet the compeny preferred any
union over the other. I am still not interested in the unions, and do
not cere which unicon I belong to as long es I can work, and as long
as there is only one unlon. and not ell of thet trouble going on.

"I wes throatenod meny times by men of the PIW, mostly
John Schnoider, but I was never ectuclly molested or injured in eny
weyy I was knocked out and wee unconscious for throe weoks chout two
and 2 helf yeors agoy I do not know vhat heppened, but I think I was
hite. I do not know who did it. I wes also injured in the mine when e
big piece of coel was laid up ageinst a door that I had just ocome
through, and it csught the mule and I got some ribs broken. I do not know
who did that either.

"I saw a few fights on the mine property, but I do not know why
or hat they wers fighting nbovt. I d4id not sse ~nyonn got beasten up
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out there on the mine propérty. I think it wes
after the socond election that I was jurt, but I

. ] exm mot sure when it was, I am not curs of any
continued of the datese.

24 L -~

*I dc not reecll any favoritism of Faleettl or t
ono urion cver the othe . I do not recall eny meetings of the MW,
I went to s few meetings at Redman's hell for the UMN, I think the
£ll of them were efter I wos expelled from the PME, I was not at any
meetings with Jack Glescow or sew him before the time I was expelled

from the EMV. = .

. T
g c

“I heve read the above statement on this pzgo and four other
pogese It 1s cll trus ond accurate.

’
(]
/ “‘//
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RSl , -who resides atm
S Springfield, Illipois was intervie
N 0 on two different occasions. The {irs®, ipterview

was started at his residence on the afternoo
but was discontinued b; 2 e S - S

EoTe The INU=rviewen BULiTuz g eps t
OU Ll i Office. Interviewo were conducted

by Specizl igents el an? | P
*rcu)ﬁ make a good witness. He arpearance, can e Xpress
imsell adequately, &x3h78gh his voice is rather weak. He appears
earnest anfd sincere and would/gé”easy to confuse on cross examination.
Be pave information set forth in the following signed statement:

ofﬂF;iday Se tﬁmber 3

"Springfield, Ill
September 5, 1943,

_ i I make the following
statement to B anc

A W . e ’mwho have
identified themsel¥es to me to be Special Agents o £ Federal Bureau
of Investigation. No promises, threats, or consideration of any kind
has be~n made to me to make this statement. I am willing, if necessary
to .o to court and repeat any nert of this statement.

T have worked at mine B since - I have been a driver
most of the time during this reriod. 1 was a member of the United
iZine “orkers of America prior to 1932. I was never an officer, but 1
used to attend the meetings of the union quite regularly. In those days
there was not a very large attendance at the Union meetings. In 1932 the
Progressive line Torkers of America was organized. I think that it was
organized because some of the men could not get offices in the UF. That
is the only reascn that I can think of for organizing that union. “hran
the local at Mine 3 went to the /14, I went along with them. I did not
especiaily care which union I belonged to, and was willing t¢ go into
the PII7 of 4. after the P of A was formed, and the loeal was P the
local did not get along with the company as well as before. There was
always some sort of diffi-ulty going on. The union men were complaining
. about thinrs, and there were many short strikes. I went to the meetings
regularly. There was always a pood attendance at the meetings., I was
satis{ien with the vay the local and the Frogressive liine “orkers of
fnerica was being run, 1 got along -retty vell with it. T

E
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_ , I was satisfied with it in eve
way, Af Nk T 3 e nen at the mine were pretty well satis-
fied with the vay the union vas being run. I did not hear anyone
criticize the union, even the men who were later expelled from the union.
There vas sone criticism of the union because of the heavy fines the
union was putting on the men who vere working over 335 a week. Other
than theat I think that wost of the men vere satisfied, and I, personally,
wiould hzve preferred to comtinue in the Frogressive Union as it was.

"On the day of tho strike I came up, and went home as soon
as the stike was calleds. I had not heard thet there was going to be a
strike, 1 had niot been at the mecting of the union the night before. 1
did not know that there was one. The men were bringing out small cars
that day. I do not know vhy the men vere loading small,

8] did not knov that there was to be a strike called, but

I heard aftervards, that the strike was called because the men would )
not vork vith those men wiw had been expelled from the union, and who ;
the company 1ould not discharge. I was not one of the men who had been )
discharged from the union. I was a hember of the Progréssive Mine Vorkers:.
in good standing until shérily after the mine reopened in 1933. I had
not attended any meetings at Redman's hall, or taken part in or heard
of any discussions about svitching unions, There had been some discussion
at the mine about & contract, and that was vhat the men who were expelled
from the unicn had been complaining about, but that wes not the reason
that the stirike vas called as far as I know.

"ifter the strike started I did not go back to the mine. 1
did not sign any petitions or papers of any kind that I can recall. 1
took no part in thekor~aniz local for mlne B. In
Septenbor M 3 S and some man
came tO my | n, I

Jome and told Ly vife that

went out to the mine the day that the mine open:d yith o o |
“e vent out very carly, leong before any men shoved up 5o Ths couid

have the mules 211 harnessed and ready to go vhen the mine opened. I
staved down all that day, hauling etc. Vhen I came out that night all
the men had zonc from around the shaft. I heazrd that the Frogressives
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TTRAVIES 1T were not ietiing the men go to work there, so I
did not go back to the mine to work. I did not go

(contini ad) out and stay on the company proverty vhen the sit
down strike wos in progress. I had a job to do

. - I later went on TTA, I did not vote in the
cctlion »bet the unions at mine B in Decerer 1337, and did not go
back to the minc or have anything to do vith the mine until it recpened
in 1933,

"“hen I went back to the mine in 1939 I got the job or
vorking on the bottom, repairing, and vorking en the machinery. I had to
go down cach morning at € A, and 0il the machinery ete, before the men
zot there to go dovn. So I did not see anything that happened around the
pit on the top, I did not sce any {ights, or any violence of any kind,

although T heard that there wcs some, and did hcl" out on
the cagc vwhen he came down in @ car, and szaid that. he noo ooth beaten
Up.

"Charly Bohannen vas the only one who ever asked me to join
the U7 A week or so after the mine reopcned in 1939 he came to me
onc day on top, and asked me vhat I was going to do, and which union
I was going tc ge viths I told him that I did not know and would let him
know later. That night I was talking to the fellov that I ridc with,
and he was a little disgusted with the B because of the fines thpv
had put on him for vorking the sixth day in a we:k, and because he had
not gotten the fines back aa:he expected to. He said he wvas going to
go U177, and I decided that I -ould go with him. I did not ask any one
to join the W5,

"I knev L slightly at the mine. T did not know
vho he vas until lhter, but I sov himet the mine regularly. He was a
sort of safety man. e haed not becn at the mine before the strike.

Thore w doing safety vork at the minc before, but the¥ stayed on
\HlL{ was vorking there, and are still on., o one vas hired
to tane placc “then he left.

"I have knovn Oscar Falcetil pirsonelly for nany vesrs. I
vent out vith himizeny tines, and I never hoard him say anything about
vhich unicn he wanted us to have at the mine. I never saw anything at
the minc indiccting that they had any preference,

> local is being run now. There
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is not much difference in the way the local is
being run that when it was a PMT local, except that
(contimizd not as nany nen attend the meeting as belcre.

"T have never . - ristreated in any way by
either o th: ~mions. ¥ was never in any
trouble wi. 217 unions, o e ae was not particularly
interest=d in the af’a“”s of the uniorn. Pe has not returned to work since
the strike. Ly scns never worked at mine B.

8T do net recall any literaturs every being passed out at
the mine. Soue of the men had been skeptical about the contract with
the compary yvrior to the strike in 1937, and asked Falcetti about it.
He vould ghow ihe contract to them. That is the only thing that I ever
saw handed out at the mine.

T have read the above statement on this page and four other
pages. It is &ll true and accurate.

(Signed)

FIB.II"
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INTERVIE: LITH

foocecraray, rdocan exyrese nimself wall., b gave 1n10rmatlon sct
forth on the Zollowirg signed statemonts

“Springfield, Ill.
September 6, 1543.

iy e § e . I meke the following
stetemont Lo § AR S B e , who hove
idertifisc thenselves gonvs ¢ Federal Bureeu
of Investigztion, No promises, threets or consideration of any kind
has boen nede te me to meke this statomenc.

%I worked at minc B for ‘yea;rs- I raroly vent to any
urior meetinge. I did not crre anything ebout unions, or which union
I belonged to. Ir tho gpring of 1237 I ksd trouble with my eyes, end
di¢ rot work for eix wegks. I ecome back crnd only worlked nins deys
when the strilke storteds I did not krow onything sbout the etrike,
or that it wes going to be ezlleds I do not know whot it wes over,
although I think it was boesuse the compeny wrould not fire some mon.
I knew these mene I hed never heard thsm or anyone else soy anything
about switeching unicns, or exything apeinst ths Progressives.

“Aftor the strike started I did not go to mny mectings, sign
any wotitions, or have anything to do with the mine or the union.
I voted in thp election, and voted exactly es I wanted to votes It
wuas a izir slection ns far ce I kaow.

“Tho rules of the PIW forbid a member from cssocioting with
rerters of the U¥, I dié not pay any attention to it, becausc I had
fricnds in both unione, After thoe strike storted, thoy ezlled e and
told mc to come up to the union hall for 2 meoting. I1-4id rot want to
go, and did not goe I found out cbout tvwo weoks nlter thet I had been
¢xpolled from ths urions I do not know what I wee cxpelled for, or for
hov longs I did not core cnything sbout it,

"I vrs pever sbusad by any =orbers of either unionm. I 4did
not ecre which urion T belonged to. T would heve beoen just as satis-
fied with the FIY wwhen they lkicked me oute after thnot I £1d not sce
cny reason for sticking with them, but it &id not wekc any difforenna
beeause I did net intend to vork in the rmines any nore.
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T T NT ERVIEL 2 ] hove read tho sbove gtetement on this
g 2 . page ond one other page.. It is all true and

{continued) o cecurate.

F'B. I.“
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RE: JOHN L. LEWIS, ET AL. )97 o
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was interviewed on September 10, 1943, con-
% knowlede of the Kine "B" situation.
. R highly inte
gent, careful in his siate s, O ‘::- n good witness,

Relative t 3 testimony if he is called as a witness
it should be noted tha ep a diary of all events of any consequence
happening throughout the entire period in question. He is able to refer to
this diaery snd refresh his recollection g1v1ng a complete picture of what
happenéd on each individual date. ¥H vas one of those convicted in
the mine bombing case. He alsc wag 1 carly in the 1930's in
Christian County along with others for rioting. The case was never prose-
cuted.

mhas been seriously injured by gun fire, presumably by
United Mine VWorkers on two occasions. In the fall of 1932 he was shot in
the leg by a Union Mine Tiorker by the name ofijgs : Later on March
6, of 1936, he was ambushed by sn unknown essailant who shot him in the Lack,
permanently injuring his right arm, %the bullet striking him in the back and
traveling down the upper arm. On two occasions, once on Christmas eve ip
1933, and later on in the summer his home was riddled twice by gun fire, On
Christmas eve both he and his wife narrowly missed being hit. On the second
occasion no one was at home.

o 3 diary contained much information of interest to this
case to which he could not testify personally, and so is not included in the
signed statement. Such incidents and conversations with Elshoff, Falceetti,
and others as he could testify to personally are set out in the signed
statement, which is as follows:

“"Springfield, Illinois
September 10, 1943

"I_,
Special Agonte®
tigation.

meke the following voluntary statement to
of the Federal Bureau of Inves-

iy full neame is % k: and I reside a*;
Springfield, I1linois. was born ir

"I have been a miner and connected in various capacities with
mining organizations since o At that time, I was a member oj the United

¥ine Torkers of America, and for a period of time approximately ysars ago
was employed at Mine B, Springfield, Illinois., At the time the Break
occurred in the United Mine Worker ranks in 1932, at which times the
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1 Ve ITH Progressive Miners of America was formed, I was eme

% ployed et Peabody Mine No. 59 at Springfield, Tllinois,
{continued Before the formetion of the Progressives im 1932, I

acted as & watcher, during which time the two refer=-
endums were held by the United Mine Workers to determine whether or not
they would accept the contract agreed upon between the Secale Committee of
the United Mine Viorkers ond the Scale Committee of the Illinois Coml Oper-
etors Association., I was present at the time the ballots and vote tabu-~
leticns were allegedly stolen by representatives end followers of John L.
Lewis. In the succeeding reaction which followed, I took an active part
in the organization of the Progressive Miners of America,

"One of the mines which was organized by the Progressive Miners
and which came under my Jjurisdiction &s a Board hember was the Mine B Coal
Company located in Springfield, Illinois, and operated by Carl H. Elshoff.
This mine was under the jurisdiection of Locel No. 54,‘Progressive_uine

orkers of America and was a part of Distriet No. 4, .
' B The Mine B Coal Company was organized by the PMA in the Fall of
932, and from that date, up until the Spring of 1937, relationships be~
tween the management, Carl H, Elshoff and the PMA, weve friendly and all
grievances arising were settled in a satisfactory munner according to an
established procedure and joint contract without any interference in pro-
duction or strikes,

"The first knowledge of any trouble or controversy at Mine B was
brought to my attention in April of 1937, On March 31, 1937, the contract
which had been signed by Elshoff and the P4 in 1935 explred At that time
and prior, negotiations had been going on between the Scale Comittee of the
FMA and the Scale Committee of the Corl Producers Association of I1linois
in order to arrive at a satisfactory contract for all mines being operated
by the PA, On Merch 31, 1837, Mine B was not & member of the Coal Producers
Association, and it was necessary to enter int B 5ont .with Elshoff as
an indeoendent operator., On April 2, 1937, P B "

B signed an agreement with Elshoff oxten YHE ‘the Sontract which
expired on Harch 31 until such time€ as an agreecment was reached between the
Cozl Produccrs Associetion and the Scale Committee of the PMA and ratified
by the members of the Progressive Miners Union in this District. This ex-
tention of contract which was signed by Mr. Elshoff carried with it the
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INTERVIEW wITH agreement of record adopted March 29, 1931, which
provided a retro-active wage scale if the United Mine
(continued Workers were granted one in Illinois.

“On April 5, 1837, the Pit Committee of Local No. 54 came to my
office inquiring about the retro-actzve clause 1n the contract. This
.ommlttee was-comoqsed”o: ' ; :

1ng.acégf-1ng o redord mede in joint scele on Merch 29,

I received & call early in the morning from
L who infotmed me thet trouble had
arisen atm-lne 5, the company taking the stand that was contrary to the ten-
tative contract which had becn signed by Carl Elshoff. Then I went to the
mine, it wezs reported to me ' that Falcetti hed started an agitation
that the company would not 1 0 the retro-sctive agreement. I found
thet the following men had been ective in agitating this question: Tony
Plotch, Charles "Bowling Green™ Bohannon; Dominic Pasquele; Joe Albanese,
elso known as Sem Catalone; Frank Austin; George end Emery Jackaway; Jemes
Hale; Andrew Skelevieus; John “Cotton™ Ananias, Jr; John Sirtout; and
villiam "Pete™ Carter. These men had been agitating among the men, stating
that the superintendent of the mine, Oscar Falcetti, hesd stated thet there
wes no retro-active feature in the agreement which hed been signed by

Elshoff.

“On April 6, 1837

YThe mine did not work on Aprll 6, 1937, because at the time I
hed arrived there and settled this trouble, the managemont stated that it
was too late for the men to go down into the mine. The Coal Company
cleimed it was now almest B:00 O'clock, cleiming it we- too late for the
men to go down. I insisted that the men were ready to go to work as the
starting time was B:00 o'clock, but they refused to put the men to -work.

"That morning, I talked personelly to Tony Plotch, and he told
me that the superintendent Falcetti had told him the compeny did not have
any contract or amgreement with the Progressives which provided for retro-
active pay, and he was not in favor of working under such conditions. I
told Plotch this was not true and thet the Progressives did have s contract
which provided for retr:-active pay.

a meeting of the men at Mine B was called by

?"§§;-7 2 3t my reguest. At that time, I explained
e novi agrcement was ratified, it would be retro-active to April 1,
1937, as far as any pay increase w.: concerned and instructed the men to

go on down to work and that the company would have to live up to its con-
tract. The men went on down to work. Later in the day I received a call
from the Pit Committee who stated that they had been called out of the mine
by what they thought at first to be the company, but upon answering the
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call, found that it consisted of Dominic Pasguale,
4ndrew Skelevieus, Joe Jarvis, Tony Plotch, John Anenias,
Jr., and one or two others who hed not gone down into
the mine that day. These men had yellow slips which
hey said were contrects i B B . : ; '
*for the Progressives, enc § . _ R R _
or operators. These picces ol Deper Which these men, whom 1C
developed were United Mine wcrker opposition in ocur Prog ive Or_ani-
had nothln whlch reflected the agresment - :
B E: end it appeared that t ey were purpose y try=-
2 re of the actual situstion in an effort to create
trouble and to cause & strike st the mine. In this matter, the company made
no effort to insist thet these men go to their work. In fact, I noted thet
the bosses reported to the minc this dey, April 7, 1937, without their dinner
pails, which indicated to me that they did not expect to go to work.

¥In vicw of the fact thet it had been reported by these twelve spies
that Fzlcetti haed told them thet there was no retro-active feature in the
egreement signed with Elshoff, I rersonally talked te Falcetti, at which
time he did not deny thet he had told the men this, and I to0ld him that
there was a retro-active cleuse in the sgreement and that the compeny would
live up to it end that he, Falcetti, was not going to keep these men from
going to work on this morning, which was April 7, 1937, From the attitude
of the management and these twelve men on this morning and the previous
morning, April €, it was more or less zpparent that the company was working
with these men to strike the mine and put the Progressive Organization in
a bad light.

"On April 5, 1937, the Joint Scale Committeer urrived at an agree-
ment that any wage increase will date from APri;~}L1;957 On April 9, 1937,

_ as spokes-
man for our group., No cgreement was 51gned at this time, but the metier was
taken under advisement by lshoff and Falcetti.

“On Sunday, april 11, 1937, I went to Mine B in company with
1 g to tonlk to Elshoff and Falcetti on the second tentative
snoff claimed he saw no need of a second tentetive agreement,
he will ebide by the one he signed on April 2.

"On 4pril 12, 1937, I heard rumors that individuel members of
these twelve men mentioned heretofore were specifically soliciting member-
ship for the United Mine “wrkers of America., This was later confirmed in
fact, and these men were expelled from the Progressive Miners of Americe by
appropriate action through the Local. I was advised of this by officials
of the Local, :
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INTERVIE:. "Earl _ ] ning 1937, I received a call

continue mine. uohen 1 arrived at the mine,

—informed me that the Committee had demanded
the discharge of five former Progressives who had been expelled because of
their activity on behalf of the United Mine ‘.orkers from the PMA. The names
of these men were Frank Austin; Ww.L. "Pete" Carter, 4ndrew Skelevieus;
Dominic Pasgquale, Joe albanese, elias Sam Catalone. I took the case up with
beth Elsheff and Falcetti, but the company declined to write up joint
evidence. They refused to stop these five men from working. ‘hen he refused
te write up joint evidence, I esked him if we could refer this dispute, him
to select & man and I to select N or someone else that -may
select., Elshoff did agree to asmr ebout referring the caste At
gbout this time, Felecetti was celled out; he came back & few minutes later
and stated that it had been reported that the cars were coming up not loaded
or loaded short. Elshoff argued that he could not discharge these men be-
ceuse he would be liable under the waggoner Act. That was the position he
wes taking. However, he agreed to get his lawyer's version of the situation.
At my insistence, he celled his lawyer et thet time, whom he arranged to see,
and sgreed to meet me at 2:00 o'clock that afternoon w.th the Committee to
give his answer, :

"Then we lelt the office, and as we did so, Falcetti and Elshoff
called my ettention to the fact that cars were apparently being sent up not
loeded to cepacity. I suggested thut he takc that matter up with the Pit
Committee, in accordance with the prov131ons of the joint contract beiwecen
PMA and the Company.

"it epproxinately 2:15 thet eftgrpoon, I returned to Elshoff's
office with the Fit Committece and ﬁgkwﬁw g Elonoff refused to de
enything at 211 with regard to handling the disputts He did say, "Put this
mine in normel operation. Them cars are not being loaded properly.™ I told
him that I came out hore to get his answer regarding the case before us and
that's what I was here for. He refused to do anything. at this point,
negotiaticns broke of, and I notified the enginesr and the chedk wayman that
the company had refuscd to hendle ease in accordance with the contract. +when
the men were notified of hlS action, the work cezsed, end the men came out
of the pit.

"4 meeting of Local No. 54 was held on tho night of May 12, 1937,
at which time, I told the mombers that the five men who hed been expelled had
& right to appeel and that if it were proved thet they were innocecent, Local
Ko. 54 was responsible and these five men would be paid.

"I further recall with respecct to my negotiations with Elshoff om
that morning with respect to his liability uwnder the wagponer Labor aAct that
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INTERVIEw wITH these men had a right of appeal and thet if it were
found thet they hed been wrongfully discherged, the
(continue Progressive Orgenization would underwrite any ex-—

pense that Elshoff might have had to stand by stopping
the men from working at our request. He refused to consider this offer
end refused to discharge the men.

E “"After May 12, 1937, for a period of about three weeks, there was
ST picketing at Mine B by the Progressive Organization. There was no violence,
‘ and it was during this time that a petition was circulated asmong the mem-
bers of the Progressive Organization in which over 400 signed and which
stated that they desired, as employces of Mine B, to be represented by the
Progressive Mine Workers of America as Collective Bargaining Agency for
Loczl Union No. 54. This petition wns one of the three originels which
were madce ot thot time, inasmuch &s when the men signed the petition, they
signed three copies, one of which wrs presented tc Elshoff, znother to be
retained with me as Distriet Board lember, and the third furnished to the
District Fresident Upon receipt of the petition, Supcrintendent
Falcetti, who wzs present, looked at emch page of signatures, Carl Elshoff
acknowledged the list of namecs and geve iy e receipt typed
out on letterhead cf Mine B Coal Company, signed by Larl Elshoff, President.
This letter acknowledged the receipt of the petition, but refused to
acknowledge the authenticity of the signatures. &t this time, Carl Elshoff
stated that he had scen some cards which had been signed by United Mine
workers. However, he would not stete es to who they were or how many they
had seen or show anything to that effect. On almost every occesion that I
went out to the mine, I generally notsd that et least a few of the twelve
men who had been expelled from Local Union No. 54 were hanging eround the
mine,

"On August 6, 1937, I went to Mine B with 7 8 s
and two others to present a tentetive contract to Elshoff for his 51gna ure.
Elshoff did not sign this contract or indicete in any way that he would.

He stated that if he decided to sign the contract that he wuld get in touch
with me,

"On 4ugust 14, 1937, I tplcphoncd Elshoff maklng an app01ntment

I proceeded to the mine w SN :nd the Pit Committee,
I at which tir- demanded the return of the

ch we had previously g o Elshoff on July 12, 1937. This

vas done in view of the fact thot Elshoff had not acted upon the recelpt

of the petition in recognizing the Progressives as the Bargaining igent with
employees of that mine. I asked Elshoff sbout signing a contraect at that
time, end Elshoff stated that he was "up in the air. You have asked for the -
petition back.” In the course of further discussion, Elshoff said, "then

I sign a contract, it will be with a Union. I started in 1912 and have

with him
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INT F- O ITH always been in charge or connécted with Union mines,®

Hz did not sey with what Union he would sign or that
!continued! he would sign a contract with the Progressives. He

stazted that he would let us know on the following Monday
whether or not he would return the petition.

I went to Chieago, Illinois, being driven
Accompanying me were
at Chicago,
g _ _ and proceeded to the office o + L.
"C. Bajork, who was the negional Director of the Thirteenth Region, National
Lebor Reletions Board. then we arrived at his office, Ray Edmundson,
Provisional President of Jistrict No. 12, United Mine workers of Ameries,
was already there. There were no terms of settlement arrived et to open
the mine. Spockesman for our group wes T who presented the
petiticons and evidsnce that the employeem desired to be repre~
sented by the PMA and requested that an election be held. Ray Edmundson
objected to an election, stating that the United Kine workers already had a
contract with BElshoff. He claimed many names signed on cards requesting
representation by the Wifia. He claimed 357 nemes. FRowever, upon request,
ke refused to submit any cvidence of these signatures, saying that when the
right time came, he would produce them. He insisted that employees of

Mine B who belonged to the M4 weuld put the mine into operation.

"om bﬂptcmbcr 8, 1937,

"The question also arose as to whether the men suspended from the
Progressive Organization, which at this time hed resched twelve, would be
put back to werk. Bajork did not cormit himself st =11 upon this question.
Edmundson insisted thet these men should be put back to work. Our spokesman

W hqtated that they should not be put back to work and insisted that

an e tion be held to detormine vhat organlzatlon would represent the em-
ployees of Mine B.

"On iwgust 28, 1937, e contract was signed betwcen the Scale
Committees of the PMA and the Coal Producers Association of Illinois. This
contract was formally ratified and state-wide referendum as of September
10, 1937, by the Progressive Locals. On September 10, 1943, a new petition
was signed by members of Local No. 54 at the office of the PM4 as they come
in to vete on the referendum.

to locate Elshoff et his office
about a new contruet. T talked to who advised thut Elshoff
was in T.isconsin, I agein tried to locate 0¥f at the Nine B Office on
September 18, 1937, without results., I attempted again to lccate Elshoff
September 20, 1937, at both iiine B and at his home. ¢ was rcported to be
out of the city and would probebly be back on September 21, 1937,

tn September 17, 1937, 1

"On September 21, 1937, I, with the Committee includin- NN
end Attorney Dowell, conferred with the Governor of the State of IfanI!,
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and he suggested that everyone be ellowed to work at
the mine, suspended members and all until the National

Tebor Relations Bosrd decision wnﬂ rnmh?ntpd-

izetion, and at thzt time, he agaln repeated the offer that I had pre-
vicusly made tc Mr. £lshoff in thst if the Labor Board recommended that

the men who were cxpelled from Local No. 54, PHA, should be put back to
work that the Progressive Organization would underwrite any cxpense in
which Elshoff might be involved as a result. we insisted that all the Pro-
gressives of this Locel were ready to go back to work, but not with the
twelve men inasmuch as under the closed shop contract with the mine, they
were not entitled to hold their jobs there if they were not members of

the Progressive Mirers of Americe. Contracts with kHine B expressly stated

A 4+ wrawls ad +‘\n+
Y

A Tar e e rome mowhare A0 +he PML wrowma owt
W WVOINTViA R QW

+
uuut ULJLJ’ UJLUDG “'.LLU "UJ. AR R WL e S UL Lillse AN, VU1 O Til

mine. No agreement was reached et this meeting.

"On September 25, 1937, I received a eall from ¥
who advised thet Dominic Pasquale, Charles Bohannon, Joe 2
him off of the mine property. They had approeched him sbout joining up
with the UMVA end seid that he must sign in order to work at Mine B,
williams advised me that they blocked his entrance to the engine room.

iff of Sengamon County this informetion. 1
: “d3

acceled o e B ‘hern T arriv

A s _ﬂ_' g o r}l uubbuuu UU e &g ‘Jlblj 4 CAL 5 4V
sziw Uominic Pasquale try to conceal a gun which he stuck in & box of ch&lk
right next to the desk of Falcetti in the mine office. Falecetti at that

time wes =2t his desk.

"ihen we arrived at the cffice, Pasquele, &#lbanese, Bohannon were
in confecrence with Falecetti, and cur eppearance apparently surprised them
end Pasquale waos not eble tc conceal his gup in time to g event our seceing
it. 4 few scconds later, three or four Deputy Sheriffs arrived, 1 picked
the gun up and turned it over to the ubyuuy Sheriffs. This resulted in
a search of the cthers present with the exception of Falcetti, and it wes
found that Joe albencse was carrying a long barrel .28 revolver. Both
4lbznese and Pasquale were arrested at this time for carr ing concealed
wzapons8, 1 esked Faleetti if he were trying tc stc A {rom working,
and ho said, "No%. Falcetti did not reprimand any oi these men for carry-
ing weapons or for t tuetion thet was croated by their actions on this
dete. I instructod® S to return to his work in the engine room.
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INTERVIEg LITH "Latcr in the day, I was again informed that “
had been run off his job at Mine B, This time, 1
continued

supposed to heve.been done by ¥ and two others
with Charles Bohannon. I know thatggd wa
hired by John L. Lewis as an investigator for the United Mine Morxers.
has told me thet he was employed by John L. lewis; thet when Lewis told
him to do a thing, he did it.

"In the lcerl newspeper, we were advised that Mine B would open
cn September 27, 1937, for work. I eddressed a meeting cf Local No. 54,
P4, on September 26, 1937, =t which time I told them all to report fer work
on that morning.

"On Mondoy morning, September 27, 1937, I went to Mine B with about
300 men of the FMA who were reporting for work with their dinner pais. I
talked to Oscar Falcetti, who, at first, would give me no answer at all.
Later he cume cut of the office end asled the UMWA to furnish 50 men for
work. I told him these men who were members of the PMA were insisting on
their rights under the Natienal Leobor Relations act and are demanding pay
fer eny displacement of men of our organization from their jobs. 10 so-
called UKL men went below to work, and three rcported for work on top.
I told the men thet dey tc go in individually and report to work to Famlcetti.
Feleetti rcfused to take any of their nemes, end in less than a minute, left
the office, However, the men continued to report for work, consulting
Tap s - :nyonc who happened to be in the office. when Faleetti
for the 50 mcn, he said thet he was only recognizing the United Mine
workers.

"It was sbout this time that I, along with others, heard that the
MMWA was going to try to put the mine in cperation with imported strike-
bvreskers from downstate Illincis. There was alsc a r.mor that they would
bring scme men in from Taylorville end the Midlend Track, which is in
Christian County, Illinois, and in which is situated four mines operated-  ~
by the Peabody Coel Company and crganized by the UMJA.

"On September 28, 1937, the men again went cut to the mins to re-
port for wcrk and demanded their jobs. On this date, no one went down in
the mine to werk. In view of the rumor thet we had heard about imported
strike-breaksrs, the men determined to protect their jobs and simply stayed
on the compeny preperty. 4t no time did we consider that we were striking
against the company but at all times had informed the company that we were
rcady to go back te work. The men continued to stay at the mine until
they were enjoined from doing so by an order of the United States District
Court, Southern District of Illinois, on or about November 23, 1937, During
this time, nc violence of any sort occurred upon the mine property, esnd )
when the order was issued, the men complied with it,

"Orr October 8, 1937, I, with
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, . had meetlng at
Mlne B w1th Elshoff concernlng the entire Mine B

- d A . Thiwivm P N s
situation. vuring this meaLing, we felt that Progress

was made toward putting the mine in cperation and heolding an election
fifteen doys later to determine who would be the Bargaining Lgency for the
men at Nine B, This matter of flfteen days operation before an election
wa.s 1nst1uuted by an Attorney, . for the United Mine workers,
and was simply ddaying action as nited Line workers must have known
that they did not have a majority of employees at this mine. 4t this meect-
ing, Elshoff agreed to teke our proposition regarding the election up with
the other side. However, Elshoff failed to carry out his part in connection

with heolding the consent election

UL R4y, WS

eontinuéd)

"On Jonuary 4, 1938, which was the date on which the Labor Board
certified the frogressives i {ipc B i went_out
to Mine B wi : : : s

: : rance y
the company bosses. United States Narshal, was also there at
the entrance. in accordance with the injunction which
had been granted in federel Court, I could not go in on the mine property.
However, the others were nérmﬁtted to go in. These men Yater came back
and reported tc me that when they app‘led for work, Falcetti answercd say-
ing, "Je have a UMA contract." 4&fter leariring that PMA had been certified by
the NLRB as bargaining agency I tried to contact Elshoff on this date, but
later ssw in the Springfield State Journal that Elshoff was going to close
Mine B indefinitely. I egain tried to locate Elshoff on January 7, but he
wos reported to be cut of the city.

"Cn February 18, 1938, I went out to Kine B and saw ¥ :
angd served papers on him relatlve tc the retrc-active agrecment C;-nprll ’
; 1937, in the absence of Elshoff and Feleetti, and told him ot that time that
P Progressive line worker members cnly were entitled to work in the mine.

iscconmpanying me wer:
i IR ML

_ I went to dine B agaln on February 21, 1938, at which time alked
choff and Oscar Faleetti. I served nctice on Elshoff concerning the
demands for the rctro-2 etive scalc due the members of Local No. 54 or cere-

ovees whe had worked continuously at the mine, such as & oicEg
4 P oven though the mine had shut™acwhl O2
1937. ““hen L*shoff recelved the written demands, he said, "all
I then asked him for a receipt and he said that he would have to
see his lawyer. I then asked Elshoff about sigaing the contract with the
Pvh. He said, "The mine is shut down." I also teld Elshoff I was ready at
any time to sign a PLA coniract. Elshoff wanted to know;why I wanted a
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INTERVIE. .ITH receipt to the demends for rétrd-active unpaid wages
which had been presented to him. I told him if we &ould
noct settle, we may have to resort to the Civil Courts.

He said that we had already entered a suit for the

continue

retro-active wages.

"On Narch 14, 1538 & - g R
out to Mine B to see Elshoff. shoff, whén they appeared told them to eall
up before they came out to the mine, Durlng the conversation with Elshoff,
they noted thet the fan at the mine which circulates air was running at full
speed, and six pit cars were loaded with props ready to send down, when
these facts were reported to me, I called Elshoff, who said that the power
was off and that the only jiice for the lights end the fans was being supplied.
He said thet no work was being done in the mine.

"From then on until the expiration of my term as Board Member, I
contacted Elshoff at various times trying to work out e contract without any
results. I remember three or four times asking Elshoff how he was main-
teined the expense peying royalies nnd clso the expense of cpening the mine
et some future date, He would never make a definite answer. A4t times,

T accused him of fovering the UMW., which he never affirmed or denied.

"I have read this statement which consists of eighteen pages. All

information snd dates appeering herein were verified by notes kept by me in
ny diary, and to the best of my knowledge and recollection are true.

Signed: ﬁgr

witnessed:

Special &gent, FEI.

Spocial Lgent, FBI.

after the execution ¢f this stgtenent a further review of' .
o diary was made and it was found that on Au ust 17, 1938, he attuu ad
to call Elshoff at his cffice and was informed by 5!th&ut Elshoff was
out of the City. K again saw Eishoff on vcptember 26, 1938, rela-
tive to opening the mine and signing a contract. At that time Elshoff said
that market conditions were bed and that he did not know whern he would open

the mine.

inother attempt was made to locate Elshoff on October 8, 1938,
and the last record of any conversetion at all in his diary with Elshoff
was on Jenuary 13, 1939, At that tirmc S phened Elsheff about a
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contract. He was sgain told that market conditions did
Lot R not warrant the opening of the mine and that in the event
tcontinued} business conditions in the future improved, and he con-
sidered opening the mine that he would get in touch with

Relative to the strategic importance of Mipe B, q stated
that it was the largest single mine in the Springfield Area. He stated that
the Panther Creek Mines considered collectively employed more men. He con-

sidered Mine Basa strategic point of attack by W, particularly in the
Springfield District, because it was the largest single mine under one owner,

In event any background infcrmation is desired es to the struggle
petween United Mine workers and Progressive Kine workers o
: can give detailed information. §

”
[
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wes interviewed by Special Agents
st the Springfield Office

INTERVIEN WITH

on September 10, 1943,

or

has been engaged in the occupation of coml mining
r Same fo]" _ , ears.,

N the act1v1t1es of unlons regar

associated

ance, and will ma.e a cooperatlve w1tness as far as the Government's case is

concerned., During the pertinent periods which are covered by this investiga-
tion, he was an active official of Local 54, PMA, and attended many of the

mantiroes ik cdEamed s urawo s Ao T woeamow +h A .
HDeSLliilgs :_u WwWnicn uuvciuyua were made TO ifeopen vl nu.ul: ara To

contract with CARL ALSHOFF and CSCAR FALCETTI., With regerd tc
it should be noted thet he was one of those convicted in the mine

case during 1937, and served s two year term in a Federal institution from
the middle of 1939 until September 1540.

The stutement which wess executed bty is as follows:

"Springfield, Illinois
September 10, 1943.

"1, _ B neke the following voluntary statement to
Specinl Agents SRR 1 G = 23N of the Federal Bureau of In-
vestigaticn.

"My name it : _ end 1 re:ide at
Springfield, Illinois. born Gt e s SIS

ever since I was yesrs of age have beer B oye&'ln COhl Mmilles OFf

geged in activity relc¥ed to the coal mining industry. I first went to work
for the Mine B Cocl Compuny, Springfield, Illinois, undr, the management of
Carl H. Elshoff in 1931, At thet time znd prior, I was 2 mamber of the United
Mine “orkers. However, when the Progressive Hine Workers of America formed

their union in the fall of 1332 I joined them. At that time I was a member
of Loral No 54 PMA iv Srrinefisld T11inpis which had

. . .
Jurisdiction ovar
A Lk L S AT wEy A M g Al _L—dl -I--I-J.b.h.;va.\d' A dd kli AWy TAEA WAl 4 oA AP L Ll W VRTa

the Mine B Cosl Company. In the fall of 1932 the entire mambershlp of this
locel, except one man by the nome of‘

"To the best of my recollection the relationships between the PMA
and the management at kine B were good fram 1932 until the Spring of 1937.
All grievances and difficulties arising were handled in accordence with
settled procedure and there were no werk stopages or strikes during this per-
iod., T perscnelly became aware of some agitation in Local No, 64 on the part
of ten or twelve men early in April of 1937. The contract which the PMA had
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with Elshoff as an independent operator expired on March
31, 1937. Some of these men, nsmely, Lndrew Skrelevious,
Charles "Bowling Green" Pohannon, Dominic Pasquele, Tony
Plotch, Pete Carter, Frank Austln, Joe Alb&nese, "Cotton”
Ananies, and perhaps e few others, were ective., It was my understanding that
these men were agitating among the membership, stating that the campany would
not recognize the retroactive pay features which might be subsequently ex-
gcuted in contract. I cen recall that some of these men hed yellow pieces

of paper which were reported to have been obtained from the office of the
comparny, principally from Oscar Felcetti, the Company Superintendent. These
men were representing that this paper stated thet no retromctive pey would

be obtained from the campany. I definitely reecall that early in April the

work of these men wes so effective that they attempted to stop production at
the mine.

"I recall thet o came out to the mine and explained
that the existing contracts would prov1de that retrozctive pay would be in
effeect =nd attempted to persucde the men to go back to work. The men
were willing to go back to work. However, the company offiecinls, namely,
Falcetti, st=ted thot it wos too late and refused to scnd the men down into
the mine. This wss shortly before 8 ofclock; that starting time at ‘the mine
wais 8:00 a.m. I recnll that throughout the entire month of April these men
continued to cmuse trouble, still arguing the contruct question. Early in
Mey of 1937 I remember tttending one meeting ot which five men were expslled,
These men were Frank Austin, Doniniec Pusguale, Pete Certer, Joe Albanese,
~and Tony Pletch. To the best of my recollection this was o reguler member-
ship meeting, the trials of these men huving been held sometime previously
by the trial board. This weas simply & referendum to the membership of Local
54 to voice their epproval of the trial bourd's decisions. The membership
felt thet the trial committee had taken the proper action. On May 12, there
wss r strike at Mine B. I worked in the mine all during thet day until the
errly part of the afternoon when word came down that Elsb ff hed refused to
recognize the closed shop contract between the Company end FMA in that he re-
fused to fire the five men who hod been expelled from the Union. I received
more definite information on this meatter when 1 ceme up out of the mine and
talked to some of the men on top. Then for a period of wpproximetely three

. weeks there was some picketing ot the mine, and during this time a petition
wr.s circulsted among the men in order to determine whether or not they wanted
to be represented by the Frogressive sline Yorkers.

"Sometime in September I hanpened to be at the Board Office of the
PM4 when s ¢rll wns received 2 on rd Member, from :
stying that he hod been run of the property at Mine B by Charles Zchennon,
Dominic Pesquele, Joe Albenese, end others. . As T reenll it EN called
the Sheriff of Sangsmon County and 1 -w1ﬂz€ drove out to
the mine. We reached the mine just before the men frum the Sheriff's Office
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INTERVIEW #ITH arrived and as we went in I, together wit! saw
e Pasquale take & gun and try to hide it in a box of some

sort by Superintendant Oscar Faleetti's desk. If I re-
menber correctly, Falcetti, Bochannon, Pasquale, and Al-
benese were in the room, notified the Sheriff of what Pasquale had
done end after the Sheriff found the gun & search ves made of the other cc-
cupants in the roam with the possible exception of Falcetti. It was found
thet Albanese was slso carrying & gun, a revolver of some sort. These two
men were arrested on that date for carrying concealed weapons. 1 do not re-
¢all that Falcetti said & single word during ell the time that this was going

on. It is my_recc ction, however, thay talked to Falcetti concern=-
ing returning to work, and thsz
jobe Shortly eafter this in the latter part of

actually did ge back on his
eptember, 1937, there waos an
attempted opening of Mine B. I, along with the other employees of Mine B, re-
ported for work that morning =znd I recsll thut Fuleetti ceame out and told the
men that they would have to be United Mine “iorkers to work ot Mine B, inasmuch
s the ccmpeny had a controct with the UMW of A. Felcettl gave the explana—
tion thet he hrd nothing to do with the hiring of the men and that he was
simply crrrying out orders. On thot date only ten or twelve fellows went down

to work in the mine, these being the ten or itwelve men who had been expelled
from Loczl 54. There wos no violence ot the mine, zlthocugh some words might

have been passed.

"I also reported tec work on the following day with s number of the
men from Locnl 54. On this dote no one went down into the mine and to the
best of my recollection, the Sheriff of Sungimon County was present end re-
guested the ten or twelve men who went down the previous duy to stay in the
cabin for their own protection.

"From thet duy on the me at the : dy
to work at any time the management would put them to work. It was ﬁbout t
time that we received word, more or less in the form of &, -umor, that the
United Mine “orkers were going to try to put the mine in operetion with im-
ported striike breszkers, principrlly from the Penbody Mines down on the Midland
trauek in Christinn County, which were all crgrnized by the UMW of A. This
picketing continued up until the luatter part of November when e Federal in-
junction wns cbtrined by Elshoff enjoining the men from coming on to the
property. 1 left the mine nbout the middle of Novemder cnd wns not present
when this injunction wrs served.

q
3
.
tD

imaly stoved out ot the mine ready to

g
his

"I recrll starting out toe Mine B on the morning of Jumuary 4, 1938,
which time there was another cttempted opening. 1 rode out with “

: ; Ecwever, before we renched the mine some of the men coming bec

at the mine would not be put in cperation, sc we returned to Spring-

field.

- 420 -~



RE: JOHN L, LENIS, ET AL ‘b“’ [

pbP -

INTERVIEL & "In 1938 I was elec ed & J_b,‘ of the Pit Commitiee,
together with g - el . and it
continued) was part of the duties of ny offlce o attend all meetings

looking forward to negotiations with a contrazct with Els-
hoff in the settlement of griewences. I remember going out to the mine with
and other members of the Pit Committse sometime in Februsry, 1938, and
concerning retroanctivae pay for certzin of the men,
. , and possibly nthers who had contimued to work
% the mine on Mfy , « I lauter returned in the same month with
ené the Pit Committee at this time telking to Elshoff and Falcettl. As I ree-
ccll mwus more or less the spokesmen for our group s this would
naturelly be his job as Board Member. Elshoff and Falcetti were mpproached
relztive to the opening of the mine and recognition of the contract. To the
best of my recollection, Elshoff's answer wus that the mine wes shut down and

there was no business sc why sign & contract.

"In March of 1938 we received word that scme work wrs going on at
the nine ~nd that nu}es were beln- brou_ht up out 01 the mine. I went out to
the mine with § _ L T . wis slong. 48
we drove up Bl met us and nsked us w Lt We Were -clng outl there and if we
did not know that there wns on injunction. We said that surely we could come
cut there on business. We went in to tnalk to Falecetti, stating that if there
wrs any work going on at the mine we were clniming it for members of Progressive
Locsl Noe. 54. I enn recxll seeing Frank 4ustin at the mine that drny. Falcett.
tcld us that there wrs no work going on et the mine rnnd thrt these nules were
tc be used by Frank fustin, and they were simply performing thrt work ns pay-
ment. There wezs tco be no remunerction for the work they were deing outside
of the frct thrnt they were to get to use the mules. We noted nt the time that
the f=n of the mine wus in operntion. We went into Springfield nnd reported
whrt we hed found tc

"I ean nlsc ree=ll going out to the mine at lenp’ o couple of times
after thot with members of the Pit Committee to discuss ﬂﬁe opzning of the
mine wnd signing & contrect with Elshoff. The rnswer wns always the same --
there is no business end the mine is shut down. I ¢nnnot reecnll the exnct

: dztes of these conferences. My nffice wns necessarily tnken over by!
o ?11} the summer of 193% during nmy absence, ond I had n~thing to do with

£ grievinces and troubles arising at Mine B when it opened in the fall of
that yezr,

"a{th respect to the Mine A situction end the switch on the part of
employees of that mine from Progressive to UMW of 4, I can remember attending

at least one meeti-~ in the Pilh Hell ©- September of 1941. Several men, nemely,
2 , AR A oy T anT s to0k the
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floor to make wvarious azddresses. In general their argu-
ment was that if they did not join the UMW of A, Elshoff
would not open the mine. There was in fact o general
runcr that Elshoff had szid that kiine 4 would not be in
operation under the Progressives. On that night I z2lsc hesrd that there was
a fight on the floor of the Unicn and thet s one of those participat-
ing. The next meeting of this local was held In the Elks Club st which time
it was my understanding thet they voted to go Ul of A.

"1 have reed this stutement which consists of seven poges, and to
the best of my knowledge it is the truth.”

"Witnesseds:

Specitl Agent F.3.1.
pecinl Agent, F.B.I.Y
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eppearsa [ S 0! occhsions to
furnish information of interest to this investigation. EHis
2ttitude is extremely cooperative end he is willing and anxious to testify
concirning all matters within his knowledge. In spite of the fact thet he is
bitter toward LEVWIS, EDMUNDSON and JAMES becruse of their dictatorial methods
end because of his expulsion from UMW, nevertheless, he appears to have
sufficient peise and intelligence to testify in an impartial manner. It is
anticipnted, of course, that an effort would be made to discredit his testimony
on the ground of bias,

e R R

2ith refercnce t:H statomont that he went to Mine "B"
September 27 2nd 28 and Dec cr : 1937, it is noted that he has an

automobile milcage diary which reflects has iravel to Mine "B" on those detes.
This dizry 2lsc rcfleets travel to Mine "B" on January 4, 1538,

MQ'xccutcd the following signed statement which is dated
Septcmber 7, » but vhich was actuslly signed by him September &, 1943:

"Springficld, Illinois
Septembor 7, 1543

following voluntary statement to Special

'_of the Federal Burcau of Investi-
cannot be rcquired to make or sign any

g

T Tngtioid, 1llinois., I wd.

Ty oy until Novimber 20, 1942, I wzs a mombeor of the United

Yine Torkers of Amcrics, except from 1917 to 1919 d ri -thiph_tima I
vas ro- gmplo cd_Aq a minor, - e ' e
: 3 R

fu1f1110d the dutiez of Uistrict Board Member.
this entire period werc glective offices.

The offices I hold throughout
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"As District Board Member my duties were handling grievances
that arose between the members of the UMy and the manage-

monte Af the Aiffarent minee m1+'h-n-\ the durisdiction of

IS v Ui Wil UaiiCI Ty HILUUOS v Willil WL il LoMA v el

the Board Member; also, internal grievances that arose from
the application of the Constitution of tho United Mine Workers of America.
My duties alss included crgsnizing loomnl unions and installing officers of
whatever loca2l unions might be sct up by the United Mine Workers of Americe,

"During the Spring of 1937 over a period of several months I had
severzl conversations concerning ¥ine "B", a coal mine located near
Springfield, Illincis, with RAY EDMUNDSON, who was Fresident of Distriet 12,
UMW, EDRUNDSDY stated during thesc conversations that he was very rmch
interested in elimincting thc Progrecsive ‘‘iners of Amcrica at this mine
and in bringing the mincrs employed therc “nto the UL, EDMUNDSON stated
thet if the memborship of Mine "B" could bc won over, the strength of the
Prozressive lincrs of Amcrica in the Springfield arco would collapse,
EDFUNDSCN commentcd that this was one of the largcst locals the Progressives
had in the Springfield arca.

"During this pcriod of scveral months in the Spring of 1837,
EDMUDS2Y from timc to time intreoduccd me to various individuels at the
N7 Hoadguarters in Springfield. Hc stated thesc men worked at !ine "B"
but werc interested in becoming members of Ui, I recall the following
pErsnns as being among those introduced to mc by EDMUNDSON during this
pericd:  FRANK AUSTIN, FETE CARTTR, DOWIFIC FASQUALL =nd PABTUALE's son,
1COTTON! “r WTAS, JAITS FALE, TONY PLOTCH, ANDRE™ SERLEVICUS, EMORY
JACA AY, CGICRAE JACL LY, and JOE ALBLFESE - =lso known as SAlL CATALONE.
iy conversations with thesc men during that pcriod reveeled that they were
attempting to induce other emrloyces of Ifinc "B"™ to desire affiliations with
the Utti. I do not know whother thoss men were being paid for their work om
bechalfl of UMW st that time.

"I recall that my conversations with EDMUNDSON aLd also my contuzcts
with thesc rmen, 231l of which I have rcluted above, oeccurred prior to a
strike at Mine "B" on Moy 12, 1837. I elso recall that during the several
months prior to this strike I froquently saw CARL H, ELSHCFF st UM Head-
guartsrs and on numsrous occasions 1 saw him entcring or leaving RAY EDMUNDSON's
office,

"4 short time subsequent to the strike et Mine "B", EDMUNDSON
instructed me to attend a meeting with the men I have nenticned above,
which meeting was held in a vacant room next-door to Scotty's Tavern, which
w15 located 2t the corncr of 18th and Adams Streets in Springfield, I cannot
place the date of this meeting dofinitely but I know that it took place in
the Summer of 1537 and was not more than o fow weeks after the strike. As
nearly &5 I can recz2ll gll the men whom I have listed above sttended this
meeting, and CHARLES 'BOLIVG GREEN' BOLANNON, = Mine "B" employce was also
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present, 1 ‘oelieve ;mral othar perions also attendeﬁ 3
this meetlng but I.am'unable to rocall their ﬁnmeaw_ e

‘x,",

FEDMUNDSON hmd 1nstruoted me to'uscertain from thase men
what could be done to obtain for G a mnjority ot the mén employed at Mine
"B", Accordingly, I took this matter up with these men and their proposition
was that if they were given $10,000,00 thav £61t donfident’ they would be uble
to swing & majority of the men to UM, Thay gtated they would have to spend
a good deal of money to work their way into the PMA wmembership. BOHANNON

was the principal spokesman for these men in presentlng this propceition,

"In the presence of these men 1 +e1ephoned to BAY EDMONDSON and,
after I explained their proposition to him, he instructed me to turn it
down, commenting that he c¢ould buy the minc for $10,000.00. Accordingly,

I informed the men that their proposition was not satisfactory to EDMUNDSON.

"Duting the noxt few woeks I gaw various individuals meptioned
above around UM Feadquarters from time to time, but I had no further formal
discussion with them concerning the Mine "B" matter.

! }

"Near the end of July, 1957, I was instructed by EDMUNDSON to -
instell the officers of a new UMN local which had been organized at Mine
"E", I Imd nothing to do with the orgeanization of this local and did not
know it had been organized until EDMUXDSOY instructed me to install the
officers., About 25 membors attended the meeting whon the officers were
instelled end I understopd thet all these members had been employed at
Pine "B" prior to the strike.

"On August 20, 1937, I signed a working agrecment for ¥ine “B" .
with CARL H, CLSHOFF. This contract wes signed at UM/ Betdquarters. 1 had
nothing to do with the preparation of this coptract and 1 ierely gigned as

Foard lMembor at EDVUYDSON's instruction, ELSHOFF was therg pt the time the
contract was signed but I do not recall that we had any diBcu sion con-
cerning putting the mine in oporation. Agents B 2nd S have
displayed to me & photostatic copy of & comtract datod at Uhicago, Illinois,
August 18, 1937, which oontract was signed by RAY EDMUNDSON and CARL H,
ELSFOFF. I wish to state that I have ncvor seen the original of this
contract and did not know of the existence of this contract untll the
photostatlc copy was displayed to me by Special Agents o 4Bl &

YPrior to the time the contract was gignod on August 20, 1837, I
had understood that ELSHOFF had applied for thembership in the Illinois Coal
Operators Association, I do not rceall exactly how this in® -ation came
to ggﬂﬁ** I think pos ibly 1 was told bv ’

B,
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INTERVIER WITH "On September 20, 1937, I again signed a contract with .
% ELSEOFF concerning Mine "B". As I'recall this contract
continue “was also signed at UMY Bendquarters, I had no part in the
preparation of this contract and I merely signed as &

Board Mcmber at EDMUNDSON's instruction.  with reference to the purposs of
signing this sccond contract with ELSEOFF, it is my recollection that his
failure to beccme a member of the Illinois Coal Opsrators Association had
something to do with the necessity for sigrirg the second contrect,

"] wish to state that prior to the signing of the second contract
it became knovn that the Progressives had instituted some sort of
procesdings before the National Labor Relatlomns Board. 1 recall that I
signed certain documents in connection with this matter which were presented
tc mo for signaturo, but I had nothing to A. with preparing these documents
and I don't recnll tho technicmlities involved,

"At the time the szcond contract was signed nothing in particulaer
was said sbout operating the mins, However, it arpeared to be the genoral
understanding that the purpose n sizning the contract was to get a basis
for cormmencing operations.

"A fcw days aftcr September 20th, EDIIRIDSON left tovm but before
he . left he informed me it hod been docided to atienmpt to oporate the mine
under the UMy contract on September 27, 1937. He instructed me to take
the necessary steps to attoempt to place the mine in operation on that date,
Inasmuch 2s it was well known to both EDITUNDSON and myself that the UMy
local at Mine "B™ had not over 25 members, I assumed that he intended
for me to obtain a sufficient number of UMAN members from wherever they might
be obtainable in order to put the mine in operation. Accordingly, I nmade
arrangements to have between 75 and 100 min.rs sent to Springfield from the
sc-called '"Midland Track' mines, that is, Peabody Mines No. 7, No, 8 and
Wo. 9, which arc located in Christian County, Illincis. I §ad these men
report at UMY Headgquarters at about 2:00 A, ¥,, September 27th.

"Early on the morming of September 27th, ELSEOFF and his Superin-
tendent, OSCAR FALCETTI, came to UMW Eeadquarters to make sure that all
arrangemonts were complete before attempting to operate the mine, :hen
they saw this large group of men around the Eeadquarters, they scemed
surprised and asked what the men were doing thers. I told them that UMW
had a contract to operate the mine and I had simply brought in enough men
to fulfill UMV's end of the comtract., I also pointed out to him that it
was no 'Tea Party' to open a wmine which hed beon operated by a rival union,
EISUOFF then said he did not want these men to go out to the mine because .
‘there might bc trowle. Fe soid he simply wanted to start cleaning up the
mine with the fow men among his employces who belonged to the UMT with the -
hope that after thcse men went into the mine the others would gradually
sign up with M4V in order to be able to go to work. He said he thought
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bne L p .

that in this manner there would finally be enough of his
employses go over to UMW that the mine could be _operated
again., ELSHOFF then telephonically contacted RAY EDMUNDSON,
vho was in Chicago. I believe EDMUNDSON was staying a¥

the Morrison Hotel, He told EDMUNDSON he did not want apy trouble to be
caused by t-king these men out to the mine and I then talked to EDMUNDSON -

on the telephoce and he instructed me to tell the men to return to Christian
County without going to Mine "B, : _ -

(continued

Piccordingly, on the morning of Scptember 27, 1837, only about a
dozen UMY men, who were formerly employces of Mine "B", went down into the
mine. Thesc were the men I had met at UMa Headguarters prior to the sirike on
May 12th., About 100 other employees of Wir: “B" werec congregated along the
Jacksonville Road anbout one-half miie from “he mire but, slthough the atmos-
phere was tense, there wns no violence and the men who went into the mine
to work were not molested.

"On the morning cf September 27th, 1 stayed in the mine office until
about 9:00 o'clock and it was erp.rent by that time that no further employces
intended to go down into the mine. Accordingly, I returned to UMW
Headquarters and reported to EDMUNDSON in Chicago that the attempted opening
vas a 'flop'. EDMUNDSON just passed the matter off by commenting that it
was simply thc type of thing which will happen once in a while.

"I don't rocall whethcor ELSHOFF blew the whistle for work next
day but I do reec2ll I went out to the mine the morning after. The handful
of men who had worked the previous day came out to the mine office but they
did not attempt to go to work. However, 1 think possibly FRANK AUSTIN
went below for the purpose of feeding the rmules, A considerable number of
¥ine "B" employces werc on the Jacksonville Road agein that morning and
belicve there were also about a dozen of them standing around on the mine
premises, apparently merely for the purpose-of wotching., There was no
violence that morning.

"During my conversations with FALCETTI and ELSHOFF at the mine office
on Scptember 27th and 28th, FALCETTI named over various employces whose names
I cannot recall whom he statod were men having prestige among the employces.
e indicatecd that if these leaders could be won over there was a good chance
that most of the men would then follow them into the UMy, However, no plans
concerning contacting these men were made, I might state that my conversa-
tions at this time with ELSHOFF and FALCETTI were not very comprehensive,
inasmuch o8 this entire matter hed been handled more or less as a private
deal betwesn ELSHOFF, FDMUNDSCON and TALTER J. JAMES, who was Secretary-
Treasurer of District 12, UMT. As I have indiceted beforo, these men did
not consult me,for advice on ths various steps invelved in this matter. -
They simply geve me routlne instructions whenever the occasion made this
NeCESSarys
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INTERVIET JITH ™On one occasion im the FPall of 1837, subsequent to ths

INT {1
ﬁ attempted opening on September 27th, EDMUNDSON called me

continue and said he wented tuv see me &t UMW Headquarters. When

I met him et UMA Headquarters he asked me to drive him

out to ELSEOFF's residence for a conference. At ELSEOFF's residence we
started to talk about the question of gettirg enough men to operete Mine "B",
but shortly efter the conference started ELNUNDSON said he wanted to talk
to ELSEQFF in private and, sccordingly, they left the room and held a
confidential conversation for about ten minutes. EDMUNDSCK then asked me
to drop him off at the Leland Eotel. BHe did not inform me concerning the
details of his discussion with ELSHOFF. ’

"Subsequent to September 27th, I had nothing further to do with
tho ¥ine "BY matter aside from the incident r:lated in the preceding
paragraph until the early part of December. Howcver, during this period
I did occasionally see the men who were trying to convert the employces
of Yine "B"™ toc UMY and the reports of thess men indlcated they were not making
much hGE\dn’&y. ,
"Two or threoc doys prior to Decomber 13, 1937, EDMUNDSON told me
they vere going to try to operate tho mine on December 13th to see how many
men would report for work, inasmuch as an injunction had gome into effect
removing the P¥A picket line, BHe asked ms to go out o the mine on the

_______ 1TZTRL 4~ .
morniy g cf Decembor 13th to ses what happened. I went to the mine that

morning but only about a dozcn men showed up for work and these were the
men whom I had met at UMy Hcadquarters prior to the strike on Vay 12th. There
was no one around to stop men from reporting for work and the small attendance
simply indicated that the UMW drive to convort members had failed., After
this EDI'UNDSON stated the UM would not participate in the e¢lection which
was to be held by the Fational Labor Relations Beard on December 15th.
TDSUMDSOY said that it was apparent that UM would get very fow votes, He
snid that he had ascertained that the Frogressive employees of Mine "B"
intended to report at their Headquarters and voto in 2 body.

"I undorstood from indirect sources that after Decomber 15, 1937,
ELSHEOFF and EDMUNDSOR had a big argument. I understood that ELSHOFF told
EDFUNDSON that if he could not make any better progress in broeaking dovm the
Progressive locel he would simply have to sign a contract with the Progressives
and opcrate with Frogressivo porsonnel. I understood thut at this time .
EDMUYDSON was angry about the matter. because he cleimed he had alrcady
throwvn away a good deal of money in the ¥ine "B" metter and had nothing to
show for it. -However, I did not hcar any reports at tkat time as to whethor
EDMUNDSON and ELSIOFF had ocome to any undorstanding concerning further
financial arrangcments. - '

L
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2 o IT "On or abtout January 1, 1938, EDMUNDSON advised me it had
been decided to make another attempt to operate the mine
continus on January 4, 1938. Fe instructed me to go out to the

mine that morning and see what happened. 1 went to the
mine that morning and only ihe usuzl group of about 12 men sered for work,
However, in addition te this group there were also presont g '
anc \CENSE . The other men brought lunch byckets and work
as thoug ey intended to work, hut - appeared in
business suits, At that time both ol these men were empiouyed at Peabody
Mine #59, but it was gensrally understood in Springficld that they werc on
the UMV -payroll, at lcast part of the time, a3 field workers.
: dld most of the talking with F12.0/T and FALCETTI “hat morning,.
L alked in an officiows manner and it was perfectly
evident_tha cy were present as official reoresentatives of the UMA rather

than as cundidates for employmint at mine vork., To my knowledge, both
ELSEQFF and FALCETTI hed previously bren acquainted with ﬁ and

L
)

"I simply reportod to EDMITE0YW that only about a dozen men appeared
for work the morning of January 4+%h and he gave me no further instructions
concerning Nine "B™ at that time, Ho did not disclose to me what his plans
were conccrning this situation.

"I hzd nothing Turther to do with the ¥ine "B™ motter. This mine
Qanud up in the Fall of 1939 on an opon shop basis but EDMUNDSOW specifically
instructed mc %c stay out of the matter, inasmuch as it would bec handled by
1the offlce' By this hc meant that it would be handled by himself, and

i ; PY6trict 12, UF 7, bad advanc:a a large sum of
money. 1 do not recall deflnltely the figure he stated but it is my
impression that the amount he statcd was $400,000,00. Tc said ELSHOFF had
been paid $3,000,00 per month for keeping his mincs down for the Summer months
and gs,OGO_OC during the 7intcr months. He also told me that hacause of

the moncy paid to FLSHOFF, the International had authorized District 12 to
rctein in its own treasury both the regular International ussessment and all
special Internaticnal assessments which otherwise would have been paid

into the Intcrnational treasury,
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INTERVIEW WITH
AR
zcontinucds

_ TR S : - ' After
proke in the Post-Dispatch, EDMJYDSOY was guoted in a later article
as stating the matter had the approval of tkhe Tistrict 12 membership. JAMES
was quoted as admitting the payments to ELSECFF were in the form of = loan.

this story

TLSHOFF was quoted as admitting r
it was a loan

eceipt of the monev but as denying that

"Thereafter, RAY TDMINDSOYF and WALTER J, JAMES charged me with
vislation of S:xetion 3, Article 21 of the Intermational Constitution.

"Cn the night of Movembar 19, 1942, I attended a meeting of UMW
Locsl 90€ which covers the membershin et Feabody Mine #59. This meeting
was held on the 7th floor of UM7 Headgquarters, EDMUNDSCON and JANES were
prescnt. A large delcgation from Mine "B" was present at this meeting.
EDMUMDSOY took the floor ond condemnsd the Internal Revenue serviece for
starting an investigation of thc mattcer and he even stated he was going to
start 2 law suit against the Government. e also stated he was going to demand
o congressionsl investigation of the affair. JAMES took the floor and sajid the
purpose of thy payments was to put lfine "B" in operation under ths banner of
Urf¥. ILic s2id it hed been 2 zood investment. EHe pointed out that as 2 result
of the payments, UMy had zequircd in the neighborhood of 500 now members and
ke said thzt alrezcdy the ducs and asscssments from thesc new members amounted
to 2 sizeable figure. 1 belicve he said that over %80,000,00 had been
reccived frem these new members. Yeither he nor EDMNUNDSON said anything
to indieztec they wire looking to ELSIOFF for payment and neither of them mede
any cormrmt whatever concorning ELSHOFF!'s ability to repay. Fowever, they
did rcfer to thess payments ss a loan,

"On the following day, “ovembor 20, 1942, I was suspended from UMG
for six months and barred from holding office for two ycars.,

"I wish to adé that in the carly Pall of 1932 I was present in a

room in the Leland Fotel in Springfiszld wherc ELSIOFF and JOI L, LEUIS werc
also present. At this time ELSUOFF personally assured LEWIS that he vould
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INTERVIE. WITE  necver sign 2 contract with the Frogressives, However,
as nearly as ] can recall ELSHOFF did sign a contract with
(continusd) the Progressives a few hours after this meeting.

"I have rcad the feregeing statement, consisting of thirteen type-
written pagaes, end I acknewlcips that the information sct forth herein is
Dug g

¢zrrect to the host of my recollecticon.
Y -
(signed)

® ITYZSSE
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Upon the telcphonic reqguest of Special Agent —

# Mr. Y1 LLIAM M. RYAN, the former owner o
in ", Springfield, Illinois, came te the Soringfield

Office., At this ti L N wos approached by Specinl Agent—
and Special agont rclative to a signed ctatement regarding
his conversations with in the eerly part of 25467 a:d the complete
details of th: szle of Mine "A". Mr, RYAN flatly refused to execute &
signed statemont unless he consu'lted his attornsy. He said that he was
-1illing to testify in the instant trial and tket he would be glad to confer
with those handling the prosecution before taking the witness stand,

REIFTERVIET T ITH
WILLIAL . RYAY

Mr. RYAY was interrogated in miavie detail relative to this
conversation with EIWUNDIST in 1827 in an effort to get the exact words
or their esscnce,., It appears that EDMTRDSCN did not reacu the point whers
he made a definite proprsition to RYAN to close down his minc in order that
the United !fine viorkcrs could organize it. Keither was any offer made to
EYAN to subsidize him in cuse any financial leosses were sustained and the
mine had to be shut dovm- To the bost of his recollection, r. RYAN stated
that EDMUNDSON called him in ths carly part of 1937 approximately three
months beforc ¥ine "B™ 2ctually closecd down, requesting him to come down
to the United Mine Workers' office,

Mr. RYAY ststed that he compliicd with this telesphonic request and
in the initial part of the cenvirsation with EDMUNDSON thorc was o general
discussion about the weather and other non-controversial issues. EDMUNDSON
at length asked RYAN what he thought of the United *ine Workers =nd the
Progrcossive Mine Torkers. Mr, RYAF stated he scnsed o proposition was in
the offing and in crder tc forestall this he definitcly statcd his position,
saying: YI do not see any difference between cither one. They have the
same contracts, the same grievonce procedwre ond the operator expsricnces
the same grief with both.' RYAY stited thait he vas mlready treating with
onc union and did not sec why he should consider any other. Ho told
EDMUNLSCH that if ho should commit himself in that fashion, by end by these
two unions would go back togother, comparc notes and then they would roally
put the pressure on him. EDIUIDSOY then asked RYAY how he thought GEORGE
SOLOMOM of the Panther Creek Mines, Inc., would feel about the United Mine
“orkers and Frogressive Mine Workers. FEe also asked RYAN the sams gquestion
concerning CARL 6, ELSEOFF. r. RYAY adviscd that he told EDMUNDSCH that
he did not know how either of these two men felt about that question and
if EDNUNDSON wanted to know he would have to see ELSHOFF or SOLOMON,.

In ¥r. RYAN's explenation of the conversation, he advised that
due to their background in the mining industry and labor relations, a great
dcal was understood between them without the actusl expression in words,
RYAY wes certain that he was being approached by EDMUNDSON in order to
moke a deal with the Tnited ¥ine Workers., However, it is difficult for
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REINTERVIET TITE ¥r. RYAN to understand why, in the event he is called

WILLIAY M. RYAN to testify, his conclusicns as to the unspoken effort
(continued) on the part of EDMUNDSON could not be introduced in
evidencc.

It is anticipated in case ¥r., RYAN is called to testify that some
gifficulty may arise in this situation and with respect to !ir. RYAN's
attempting to stzte his conclusions and infercncrs from his conversation
with EDMUNDSON,

Ir, RYAD acdvised that he expected to go to California within
thc ncar future and in the event he did, he would notify the Springfield
Office of his address, H:o cxpectcd to go to Los Angeles and advised he
gencrally stayed at the Biltmorce Fotel. '

The investigotive notes which were taken by Gpecial Agent—
during the intorvicw ere boing rotained in the files of this office.

Tith respoet to the detzils of the sale of ¥ine "A", thc narrative
of thes: cvents, 2s set ferth in the investigative report of this office
dated Septembor 4, 1943, was reviewsd witn Mr., RYAN and he stated that this
wis correct.
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REINTERVIEW WITH Mr. ROBERT C. SOLOMON, President of Panther Creek

ROBERT C. SOLOMON Conl Minee, Inc,, aftsr soms reflesction, advised ls;
Special Agent chnt he bad called
for the facts concerning the attempted purchase o e Panther Craek Coal

Mines by CARL H., ELSHOFF ard desired to sce Special Agent — o
azain,

Mr. SOLOMOY from his attitude and cooneratitn is well disposed
toward this investigation and is willing to test.fy. He advised that he got
along very well with ELSHOFF from 1932 up until the time that he becamse
involved with JOHN L. LEWIS in 1927. Cince that time, however, ¥r. SOLOMON
has cxperienced considerable difffaulty i~ dealing with ELSHOFT and as
heard that ELSEOFF blamcs him for the success of the organizational efforts
of the Progreossive ¥ine Workers of Ame~icza in the Springficld area.

o~

Mr. SOLOMON was reintervicwed and the following statement was
submiticd by him:

"Springfield, Illinois
September 9, 1543

"STATE ENT OF ROBERT C, SCLOMOr, PRESIDENT OF TEZ PANTHER CREEE COAL VINES, INC.

As Prcesident of the Panther Creck Coal Mines, Inc., I recall the
v1d Yy ey P 4+ 3 + + 1 attametboad
J.ﬁ_& A\ UULI.I}J LA =A
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these properties by CARL E. ELSHOFF of Springfield, Illinois,
he years of 1941 and 1642: : i

O

"It is my understanding that the original approach to purchase
these properties was made by ''r. HARRY ALLEN, representative of the Alton
Railroad Co., to Mr, HARRY }ORGAN, Seccretary-Treasurer of the Fanther Creek
Co, during the summer of 1541, It wes these two gentlomen who eventually
brought 'r, CARL H, ELSHOFF into the picture &s & possible purchaser. 1In
secretly with iir. MORGAY. Fowever, due to Mr. HORGA¥'s ill health he was
not 2blec to continue actively in the business, and these parties wors eventu-
ally forced to come to me. - '

"I had several tclephonic conversations with ELSHOFF concerning the
possible purchase of the Panther Creek Yines, and eventually I tcld him that
if he werc actually intcrested that we should sit down and go inte the
dctails in a serious and dbusiness like manner., Consegquently, a conference
was arranged on Junc 11, 1942, which was attendod by myself, my attorncys,
kr. CLAYTON J. BARE'R and L. G. FLFF.RLE, and CARL E. FLSHOFF.
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REIVTERVIEY WITH uurlug that conference various yrupun;u;.u..m wWET S
POBERT C., SCOLOMON formulated, one of them being that possibly ELSECOFF
(continued) , could purchase the capital stock of the Panther Creek

M¥ines, Inc.,, and thus gain control of the corporation.
TLSHOFF did not entertain such = proposal as this, inasmuch as the corporate
sct-up of the Panther Crcek Mines would remain intact, end os such it would
still rctain its obligations including lebor contracts, which at that time
and at prescnt are with the Progressive Mine Viorkers of America, It was
then proposed that ELSBOFF lease the properties. This was discussed more
or less ot lenpth, and it was mgreoad thet the proposition should be drawn
up in a letter of some sort, ELSHOFF stated that before eccepting any proposal
he would have to consuls hlS people im Va:hington. Mr. BARBER then kidded
ELSEOFF to somc extent stating that he probably meant that h= aould have %o
go to sce the man with the ‘'big bushy cyeirows', ELSHOFF did not respond
eithsr nezatively or affirmetively to this statement of Mr. PARBIR's but

sort of smiled when it wes passed. ’

"During this interview TLSHOFF made it plain that he wished to gain
control of the entire propertles, aad that in tho.event he did se hc would
change the name of thc corporution. - *

"2s the result of this confercnce & letter was drawn up which is
deted June 11, 19542, addressed to ¥r, ELSIOFF and beginning:

"1 This is to confirm our discussion this ﬁorning, vherein it was
indicated that Panther Creek Mines, Inc. is willing to lease to you all
of its coal mining propertles, with the option to purchase or to rencw,

1 LPrlVMwwminme heesia -

11
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"I am not advised as to vhether or not definitely FLSFOFF did go
to Washington, D. C. to consult with JOHN L. IEWIS. EHowever, I have received
informetion from various sourcecs that trips were nade to fashlngton possibly
with lr, FARRY ALLEN,

"On July 6, 1542, ELSHOTF by lettcr answercd our proposal of

June 11, 1942, stating that the proposition which wss outlined is not L.
atisfacto Ty, and 'we decline to TLCCC"!"G it in its fu?l'ﬁ'. ""TQ[I:"\FF ‘“Alcat:}d

in kis lettor that he desircd to discuss the mattcr further, and to possibly
make a counter proposal, Howcver, instoad of doing this these parties,
particularly ALLEN and CARROLL, attomrted to apply pressure in order to
force a transfer of the propertics through officials of the Marine Bank

of Springfield, ALLEN and CARROLL intimmted that if the mines were not open,
particularly the Auburn, they, moaning the Alton Railroad, would have to

cut down on orders. I statod that I was unable to finance an opening of

the Auburn Mine, but was willing to sell or lease it at the right terms,

-




Re: JOIN L. LEWIS, ET AL : o -

REINTERVIEW WITH and gave them an oral proposition based on the one made
ROBERT C. SOLOMOW June 11, 1942, in a modified form. They seemed to think
{continued) this was all right, However, this apparently did not meet

with the approval of ELSEOFF for no further negotiations
were actually made, _

"n his letter dated October 30, 1942, %LSHOFF agein indicated an

" interest in the purchase of the Auburn Mine at Auburn, Illinois, He proposed
to purchase this mine by paying royalty of 10¢ per ton for a glven period of
time. In this manner he would obtain complete title to all property. This
wes the last that I heard of this matter.

Y

"Read above -
and to best of my
rceollzction is
correct.

R.C.S5."(signed)
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Re: JOHN L. LEWIS, ET AL. _ S
INTERVIEW WITH On September 4, 1943 Special Agents & b"} <
L. G. PEFFERLE, —anc“ interviewed L. G. A
Attorney, Reisch Building, Springfield, Tilinois, concerning information
furnished by RUBERT C. SOLUAN, recorded in report of reference. Mr.
PEFFRRLE confirmed that he represented SOLOME in connection with
negotiations between SCLOWMN and ELSHOFF. In these negotiations CLATTON J.
BARSER was also present. Ur. PEFFERLE advised that at no time during these
negotiaticns, which concerrned the possible purchase of Panther Creek mine
properties by ELSHCFF from SOLOMN, did ELSHOFF ever mention where the

- morey for this purchase would come from. I{ was the opinion of PEFFERLE
that ELSHOFF or the Mine "B" Coal Company would not have sufficient funds
to enter inte any negotiation as large s the one under discussion,
SOLOMON and PEFFLERLE were discussiug a sum of approximately c‘OO 000,

while ELSHOFF was discussing a sum of approx1nately'$AOC 000, Durlng
tnhese discussiors at d;fAerent times ELSHUFr said to PEFFERLE that he

P | IR [ I DEETHTDI L od nd o e s e E Tt T, |
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ELSHOFF as to who his people or financial backers right be. "I more
more or less assumed that it would be either District 12, United Mine -
Workers or the International Urited lfine “jorkers, or JOHN L. LEWIS, but
of course my assumption was tased upon common gossip and upon matters
incidental to the negotiation." .

PEFFERLE said that at no time during the negotiations in con-
nection with the Panther Creek properties did RAY ED UNDS(N gr JONN L.

TLITE mvyror mnantarcrt him Ar +n ki o bﬂn‘ﬂf‘lnﬂng arny ~f tho navtiog ﬂnvr-ﬂvnﬂ
Tl ¥ jat T W CA UULJUGL’ ML L WA LA ¥ J-ULA&-‘ HJJJ Ul bt dd i HJ Wiltw Al VAL T Wy

"During the negotiations it appeared to me that ELSHOFF would not be
able to secure sufficient money to purchase the Panther Creek properties
at our figure of about $900,000.: Because of this fact and because of
the desire onm our part to save money in connection with the payment

of income tax, not only for vurselves, but also pointing out it would
save money in connection with income tax for ZLSHOFF, we suggested that
a lease arrangement might be worked out. This lease arrangement would
provide for a certain yearly payment on the lease over a period of ten
vears, and if the lessee decided to purchase then the payments of annual

Jrss oy Sdib oal VAT ST oaT WRLLIUDL VY Pt SR (8 A R

lcase rent would apply on the prln01p&1 I felt that this was a rather
attractive offer and since ELSH0SF did not accept the offer and from
his general demcaror and attitude at the time, it is my opinion that

he really did not want to personally buy the Panthcr Creek properties
at all," ELSHOFF apparemtly objected to the lease proposition be~
cause it might give rise to rhat ELSHOFF felt was a bad feature, namely
that if ELSHOFF secured the property on lease that might leave tbe
Progressive Mine Workers of America some claim to job rights umder
their exasting contracts. The Panther Creek mines were Progressive
Mine “orker mines at the time, ELSHOFF stated that it would have to

be an exceptionally clean-cut proprosition, apparently referring to com-
plete severing of all rights, ircluding ‘those of labor.
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Re: JOHN L. LEWIS, ET AL, . S b

INTERVIEW 4ITH - Mr. PEFFERLE stated that the feeling pervading in
L. G. P_FFERLE. the negotiations was that the successful outcome of these
{Continued) negotiations would mean the end of the frogressive Mine

Jorkers of aAmerica in the mine. Notling was mentioned by any of the part.ies
directly on this point howevar,, .

PEFFERLE pointed out to Agents that EDMXND BURKE, attorney from -
the firm of Gillespie, durke and Gillespie, Reisch Building, Springfield,
I1linois, first became attorney for JOHN L. LEWIS in about 1929 or 1930
during the time that injunction proceedings were initiated against LEJIS
by the officers of District 12, United ¥ins Workers. Since that time and
up to date EDWIND BURKE has remained attorney for JOMN L. LEVIS. FEFFERLE '
belieaves that BURKE is retaincd by LEWIS for a fee of approximately 3150.00
per month, plus additioral costs when particular matters arise, and that
ais services are paid from the International United Mine Workers. His
reason for believing that 3URKE!'S retainer fec and other fees are paid
from the Intcrnational is that BURKEZ represchted RAY EDIANTSA! in connection
with a murder charge as a result of a shooting in Springfield, Illineis -
on an Easter Sunday about eight or nine years ago. At that time RAY
LDV SK told PEFFERLE that none of BURKE's attorney fecs in connection
with the defense of RAY LDIINDSON showed on the books of District 12 or .
Local #50, but rather were all taken care of through the intumational wnion. -

PEFFERLE also stated that one E. S, PERRY, manager of the Lcland Hotel,
Springfield, purchascd his coxl for the Leland Hotel from ELSHOFF prior to
1832 vhen FLSHOFF was operating a United Mime Workers wine, After
pLSHOFF 's minc bocame a Progressive Mine Sorkers mine PERRY, apparently
desiring to retain the busiress of the United Mine vorkers officials for
tis hotel, and which apparently he considered lucrative, discontinued pur-
chasiig coal from ELSJOFF and began purchasing coal from Peabody Coal
Conpany, which was a United Mine Jorkers operated mine., Thercafter
PoFFERLE stated that JOHN L. LLWIS made a long distance call to PERRY,
asking him why he had stopped buying coal from ELSHOFF and requesting
him to again buy coal from ELSHOFF. PERRY?!s reply to LEWIS allcgedly
was that since ELSHOFF's mine was no longer a United Mine Workers mine,
he had purposely switched coal companies in order to favor United Mine
Workers with his business. PoFFIRLE is unable to statce the source of
this information, other than to say that it wos a story which came to him
from various peoplc in the coazl industry, the veracity of which he has
no doubt,

Ve
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Re: JOHN L. LEWIS, ET AL, . ) - X o -

INTERVIEW WITH ‘on September 8, 1943, in view of additiopal infor—
L. G. PRFFERLE. mation furnished by CLAYIXW J, BARBER, and in view of
(Continued) the fact that he stated he had talked with PEFFZRLE in

: an attempt to refresh their minds correctly on the matter, Spécial Agent
boe re-interviewed Mr. PEFFERLE,

In addition to the information already reported, Mr. PEFFERLE
= after examining a copy of a letter addressed June 11, 1942 to CARL H. .
AP ‘ LISHOFF and containing the offer by the Panther Creek Mine Company to make
N a lease to ELSHOFF; recalled that this was one of the main meetinss of

gdubt LY laia)l P IDT P el 2l U 195 §1=2 Wizt A s Y

the parties in connectlon with EILSHOFF 's negotiations for Panther Creek.
He recalled several other meetings before this meeting, the exact number,
time and place of which he could not recall, He did remember one in-
stance, however, previous to the meeting on June 11, 1942, when he met
ELSHOFF at ELSHOFF 's office, at which time ELSHOFF exhibited a large pile
of photostatic copies of information pertainirg to an appraisal which the
Panther Creek Mines had had made. The Panther Creek Mine had previously
contemplatzd attempting to secure a loan from Reconstruction Finance 5
Corporation and for this reason had had the appraisal made, ELSHOFF

had undoubtedly secured photostatic copies of the appraisal from the Re- -
construction Finance Corporation and in this connection claimed that the
Panther Creek people had to some extent misrepresented Panther Creek

Mines.

Mr, PLFFERLE recalled that the main meeting, at which an offer ef
lease was made, took place in the forenoon in the office of CLAYTON J.
BaRBTR, attorney for the Panther Creek Mine Company. Present were Mr.
ROBERT SOLUMN, Presidernt of Panther Creek ines, Hr. BARBER, represent-
ir.g Panther Creek !Mineg Mr. SEFFIRLE, who represcnted the Panther Creek
Minss in connection with compensation claims, and Mr. CARL ELSHOFF. Mr.
PEFFERLE recalled that the suzpcstion was made that CARL ELSHOFF sccure

corbrol of Panther Creek Mincs by purchasing the capital stock. He
would thus obtnin a2all the assets and liabilities and contracts of Panther

WM 1 ds Vs Gooad ang :11ap1iliLles apc conLracts ol ranti

Creek Mine. ELSHOFF statcd that he was not interested in purchasing the
capital stock because all rights of the corporate ehtity and all contracts
of it would be included and he would be tied up with a contract with

the PMA Uniom,

Mr. PEFFERLE furthor recalled in addition te the information set
out above, that ZLSAOFF statcd that the leasc proposition would carry
with it the labor contracts and that %1 don't want those.® ELSHOFF
wanted to buy only the physical property. On June 11, 1942, ELSHOFF
also stated, to the best of PEFFTRLE's recollection, "I've got to have
it in WTltlIg to take to my people in Washington.® Here he meant the
proposition or offer of Panther Croek Wines, :
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Re: JOHN L. LEWIS, ET AL.

INTERVIEW /ITH PEFFERLE stated that it was his understanding that -
L. G. PEFFZRLE. the "people in Washington" wag JOHN L. LEWIS, but
(Yontinued) EISHOFF did not say so.

puring the conversation Attorney BARBER, according to PEFFERLE,
kidded ELSHCFF about the "man with the heavy eyebrows", as being the ;
financigl backer of the purchase. To this ELSHOFF never admitted or denied
i anything, PEFFERLE stated that the original discussions, considerations
R were for all Panther Creek mine properties, but that they also talked about
o Panther Creek Auburmm Mine No. 1.

Mr. PSLFFERLE was wunable to recall any statement at any later
meetings with ELSAOFF wherein ELSHOFF said that his people in Washington
turned the propeosition down. He said that at one time during the con-
fererce on June 11, 1942, when the price ocuestion was being discussed
that it was his (PEFFCRLE's) information that the wmoney was available
to which ELSHOFF replied that e could get the money.
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Re: JOWN L. LBWIS, ET aL.

| 19’7 < -
INTERVIEW WITH . Special igent UG interviewed CL.YTON H.
CLAYTN J. BARBER, BaRBER, attorney, 10th Floor, First Naticnal Bank

Building, Springfield, Illinois, on September 7, 1943, Mr. BARBER ad-
vised that he has been attorney for the Panther Creek Coal Company over
a long period of time; that in this eepaxity he knew of negotiations-be-
tween the Panther Creek Mines and CaRL H. ELSHOFF, which began, to the
best of his recollection, sometime during Mey of 194.2. He stated that on
June 11, 1942 a meeting was held in his office between ROBERT SQOLOMN,
President of the Panther Creek Mines, PEFFERLE, another attorney for
Panther Creek Mines, CARL Hd. ELSHOFF and himself, He refreshed his re-
collection in comnection with this date by a copy of a letter addressed
to CARL H. ELSEOFF, dated June 11, 1942, and beginning, ¥This is to
confirm our discussion this morning, wherein it was indicated that Panther
Creek Yines, Inc., is willing to lease to you all of its coal mining
properties #aeN,

During the conversation Mr. BARBER recalled that when the pro-
position was made to ELSHOFF he stated, to the best of BARBER's re- ,
collecticn, "I will have to go to Wishington to see my people about it,"
that as a matter of fact the offer to ELSHOFF was written at ELSHOFF's
request as ELSHOFF stated that he wanted a sales talk "for Washington®.
Mr. BARBER stated that during the cornference he kidded ELSHOFF about -
"the man with the big eyeﬁ}ows“ as being the real purchaser. ELSHOFF
rreither admitted mor denied this and at no time during the cornference
did ELSHOFF actually indicate who would furmmish the money, Mr. BARBER
wnderstood from ELSHOFFfs financial status that ELSHOFF would not be
able to finance the deal himself., During the conversation it was sug-
gested that ELSHOFF obtain control of Panther Creek Mines by purchasing
the capital stock .ELSHOFF stated that he was not interested in this
because to obtain cortrol of the company in that manner wouid retain
the name, identity, assets, liabilities and contracts of the corporation
and 1‘"L.S-IOFF plainly stated that he digd rot desire to take over the'PMA
labor coritract of the Panther Creek Mines, Inc.

In connection with ths proposition-a document entitled "Savings .
to Lessee as Compared with an Immediate Purchase" was prepared in MNr.
BARBER 's office. This was at the request of ELSHUFF and was to be
part of his sales talk for his people in Washington. Mr. BaRBER's file
in this connection reveals the original and a copy of this document so
that he is unable to state whether the 11.formation contained therein was
ever furnished to CaRL rLLSHOFF, The information which is contained in
this document is information showirg a savings to the lessee by entering
into the proposed lease agreement previously mentioned and copies of which
have been furnished to this office by ROBERT SOLOHMNN, :

.

T P R



C

Re: JOHN L, LzZWIS, LT AL,

INTERVIEW WITH : Mr. B«RFER states that thereafter he received

CLAYTOR J, BARBER.  a signed copy of a letter dated July 6, 1943, ad-

(Continued) dressed to RUBERT C. SOLG@MN, President, Panther

Creek Mines, Inc., and signed by CARL H. ELSHUFF. This letter, on the
letterhead of Mine B Coal Cumpany, states that the agreement suggested is

not satisfactory. Mr. BaRZZR calls attenticn to the editorial "we® used

in the letter, nanely,

"/e decline to accept it s, I am still interested.
% First we hope in a discussion sem?
¥r. BaREZR states that iir, ELSHOFF at no time ever mentioned who was
actually meant by the "we" used in the letter, A copy of this letter
is retzined in Mr. BiARBZR's files. . T
Mr. B«RBRER pointcd out that ELSHOFF purchased his home on the
correr of Bates and South Grand Avenve in cashj; that after he purchased
this home he stationed arned in the alley in rear of his home.

Mr. BARBER stated that shortly after the negotiations for Panther
Creek Yine fell through an injunction was brought by the Wage and Hour
Iivision of the Department of Laber in the Federal District Court at
Springfield, Illinois. Mr., BiRBER advised that the legal method of bring-
i.g this injunction by the uage and 'jour Division was extremely unusual
and he believes is the only type of case of its kind in the country. He
pointad out that it was brought by the ‘vage and Hour Division without
that division talking over the matter with the company or its attormeys.
The cempany was never able to find out what complainant brought the matter
to the attertion of the “.age and Hour Division and the company had never
received any complaints in connection with this Wage and Hour matter
from its employees, He felt that this complaint originated with JOHN L.
LEWIS or the UMy for the purpose of causing financial embarrassment to
Panthcer Creek Mines, Inc., thus perhaps forcing a sale, knowing that Panther
Creek ;ines at the time was indebted ir. the sum of approximately %400,000.
The title in Federal District Court in Springfield for this matter was
heard under Civil Docket #191, PHILIP B, FLzMING, Administrator of the
.age and Hour Division, United States Department of Labor. IRVING J.
LEVY, ~LFX BELSON and HERMaM GRWXT of 222 west Korth Bank Drive, Chicago,
Tllinois, represented the Department of Labor. The complaint was filed
Lovember 6, 1941 and was dismissed July 1, 1942.
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Re: JOHN L. LEWIS, ET ALs ’

INTERVIEW WITH Mr. BaRBER recalled that one JOHN CARROIL,
CLAYTWN J. BaRBER. General Freight 4gent for the B & 0 and Alton
(Bontinued) Railroad in Chicago, Illinois, was intersted

in this negotiation for ths purchase of Panther Creek Mine, probably in
order that these railroads might secure additieonzl business,



Re: JOHN L. LEWIS, ET AL

! '_,;

INTERVIEW WITH  Mr. FRED SCHAEFFER, who is Secretﬁry of the Coal Producert o~
] FRED SCHAEFFER Assoceiation of Illinois located & N 1linois, was :
@]l ' interviewed by Special Agent CEIEEEE

Springfield Office relative to the membership of C2 in the

Mine "B" Coal Company during the years that this company was denling with

the Frogressive Miners of America as a labar organieeation. It should be .

‘noted that the Coal Producers Association is composed of officlals of

operating mines who are organized by the Progr9851ves.

7

Mr. SCHAEFFER produced his file on CARL ELSHOFF, which reflected
that ELSECOFF became & member of the Coal Producers Association in the Fall
of 1932 ard was considered a member until August, 1935. During this entire
period, numerous letters were written to ELSHOFF requesiing him to pay his
dues to the association. It was noted that he was delingquent on several
occasions and et the time when he was dropped.from the agsociation he had
not paid dues for February, Yarch, April, May, June and July of 1936,
¥r. SCRAEFFIR advised that, according to the rules of this organiration,
any mewber could be dropped from the sssociation if he was delincuent in
his dues for two months or more, Upon the evidence obtained in the file, .
Yr. SCHARFFER stated that ELSHOFF was dropped because of his delinguency
"in dues payments, He hed no information relative to ELSHOFF and his
ceasing to be & momber of the associetion which would be pertinent to this
CESE,

Mr. SCHAEFFER stated that for a number of years he was on the

Board of the Illinois Coal Operators Association, which deals with the
United ¥ine Torkers of America., Ee advised that any operator could beeome
a member of this association through formal epplication after it had been
arproved by the Loard of the Operators Association. A prerequiesite for
membership was not that the individual operator's mine should be absolutely
free of mny labor troubls at the time of the application. Admission to
membership rested solely with the Board, who simply decided whether or not.
the operator was reliable and would meet his obligetions as a member of the
association. ¥r. SCHAEFFIR had no information as to whether or not ELSHOFF
arplied for membership in the Coal Operators Association or, if so, why he

was refuscd, -
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Ke: JOHN L. LEWIS, ET aL. - ' T

INTERVIEW WITH JOHN W. HINDMLRSH was interviewed at his residence
JOHN W. HINDMARSH. in Riverton, Illinois, on September 5, 1943, by Special

.&ger;ts.— a.ndm ¥r. HINDMARSH is presently CIO
representative in the Spriuglie istrict of Illinois, He travels ex-
tensively and can best be located through Wr. FULLERTN FULTN of the CIO
Regional Qffice in Chicago, Illinois.

¥Mr. HIDILRSH was active in the Ul organizstion wp unt.ll 1930 or
1931, when he became inactive, and as a matter of fact let his membership
lapse because of extremely poor health. He did not again engage in union
activity of any kind until about October 1940, when he applied to RuY
EDINDSQN and had his mermbership reinstated, Thereafter for five weeks
he worked for UMM as an organizer in small, independent mines around
Springfield, commonly known as Wirucking" mines. During this time he
expressed himself strongly against JOR! L. LIWIS' failure to come out
in support of President ROOBEVELT prior to the national election, A4s a
result of this HINDILRSH was advised by District 12 that his application
for the renowal of his membership had been disapproved, notwithstanding the
fact that he had already been on the payroll for some five weeks and had a
certificatc from the wnion as a pald organizer,

In view of HINDM.RSH's inactivity in connection with wnion matters
during the pertinent period he was unable to furnish any probative infor-
mation, other than the signed statement hereinafter quoted, .45 a matter
of rccord, MR. HINDM.RSH makes a good appecarance, is forcceful and it is
believed that he would make a better than average witness., He is very
coopérative in connection with instant matter.

"September 5, 1943

T Tohn W, Hindmarsh, make thce following voluntary statement
to & and m whom I know to be Spocial .gents
of the Fe cra eau o 1gation.

"Some timc during January 1941 I wont to The Mine '3' Coal Co.
for the purpose of attempting to secure a job for a good friend of
mine, ot the mine I saw Oscar Falcetti urid asked him if-he could
give my friend, whom Falcetti conceeded would be 2 good miner, a job.
Falcetti said confldentlallj 1Jack, it is not all together up to me.
The other party has to be consulted,?! -

"Falcetti did not say who the other party was but J apderstood
he meant officials of U.M.W. of A, I later went to scol —oleees
of the U.M.w, of aA. and asked him for a job for my friend,
answered that he could not do anything about it then.




Re: JOHN L. LoWIS, ET AL.

INTERVIEW WITH 8 Just previous to this time I had been employed
JOHN W. HINDMARSH. by Distract 12 U.M.%. of A_ in organizational work,
(Continued). Ray Edmundson signing the certlficate as representa—

tive of Nistrict 12, U.M.W. In a meeting with Bdmundson I requested that men
who might be thrown out of employment at the mines T was engaged in organiz-
ing, through their activities for the wnion, would be given transfer cards

ey that +howvry A he am~? aarad minas mAsar tha -.“-..-; et atsoan AF TT T
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. of 4. This mar. was one of several that were thrown out of employment be-
B cause of their activities in assisting in organizing a mine.

oo “fhe above statement consisting of two pages in the handwriting
: of . is true and correct to the best of my knowladge and belief.
== & "Signed JOHN w. HINDMARSH

P Miitnessed )

Spec:la ugents
Federal Bureau of Investlgatlon, Springfield, T11."




Re: JOHN L. LEWIS, E il.

STATUS OF MINE “A" LIASE Specj Agentsmd |
b 7 Z _ ersonally, and with the assistance of

the Clerk of the Recorder's 0ffice, Sangamon Cownty Burlding, Springfield,
Illincis, checked the records of that office for the purpose of locating the
transfer of tac lease hold estate from the Mine "A'™ Coal Company, owned:

by WILLIaY RYAN to the Ifine "B" Coal Company and CARL ELSHOFF or EDIAND
BURKZ. A thorough search of the records revealed that the transaction

was not a matier of recerd.

For a further check the same Agents interviewed M. G. A, OSTERMEIER
of the abstract and Titie Company, 411 East adams Street, Springfield;
T1linois. # search of the records of that compary failed te reveal instant
transaction was made a matter of record. This search did reveal, however,
that the lezse in conncction with ifine "B" was made a matter of recofd by
CARL H. ELSHOFF. ' ’



Re: JOWN L. LiafIS, IT &L,

]

INTERVIEW ITH R. f, WEDILL, R. M. UEDILL, Director of the Departmemt
) of iues and 'YMnerals, State of Illinois,

viewed at his office in the Capitol Building, ield

C oo ’

n of Septembuor 3, 1943 by Special Agent
- 1

Mr. UMEDI.L advised that under the laws of the State of Iilinois
a minc is reguired to have a mine examiner examine the mine daily before the
men arc perrzitted to enter the mine, This is done, therefore, at night,
usually after midnight. The person making Iis inspection must be cert- -
ified bty the 3State as a mine examiner. He furthur aévised that a company
ould be pcrmitted to make such examinatisns during the daytime, and if

+tiho YTow viore pcoamnliod sAth at ns oht +Ma Aoyt aima Snennntaw naood nat e
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2 licensed mine examiner, although they usualiy were, due teo the fact
that the unions required thce same wage scale as if he were certified.
Mr. MeDILL stated that in the Southerm Illinois fields, where the
mines were gaseous, the miacs often erployed uxanminers in the daytime
to check on air conditivns at the fringes, and in the new wvorkirgs,
and so forth, He advised, however, that in the fields surrounding
Springfacld, there is no necessity of this as tliese mines are uswally
considercd non-gascous,

Mr. MEDILL stated also that the rogords of his office rdlect-
1ng mine cxamirations have becr: destrouyed for the years prior to 1941, the
¢ said his }'ecords did show that
g ‘ was issued
2 cel_lcate of a mine cxaminer on at time

was qﬁgars of age and had _ycars experience in the nines.
. DILL 2dvised that the requirenents Tor o cerbificate of mine

examirer Were fixed by statutc, and were that a person must be 21, a
citizen,; and have four years cxpcrience in a mine, to_jcther with passing
an exanmitation. The examination, according to Hr, MEDILL, would not be
too complicated, and the information necessary could be learned 1n a

very few lessions under an prurienced mne examiner, )
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Re: JOHM L. LEWIS, ET AL

Lo

INTIZVIEN WITE On September 8, 1543, Sp o
wr.ter contg;ted

1 Agent nd the
at his re

Illinois.

was questioned in regard to instant case but failed to answer

any cuesticns directly and generally "beat around the bush®, did
admit working in the Mine "B" from asbout July to December of 1 which
time, he informed, he was fired., BHe stated he had been framed by the PAMA

Pit Committee. qstated that after being laid off for approximately
two month &8s rehored st Mine "R" and worked until approximately the Fall
of 18941, stated that his job while working in the mine was that of
driver, and he informed that because there was so much coal to haul and
because feeding his mules took so much time he hed po opportunity to observe
any organizing, if any had been geing on 2t line “B".*itated he had
seen no orgenizing atiempts at Mine "B"™, that he was no d as an organizer
and that he never organized at Mine "B". informed that he would talk
un the UMY at every opportunity because he believes the ULW to be a great
organization and respects JOFKN L, LEWIS very much.

Further 5 te commit Fo definite statements met with
negative results. “was asked if he would sign a statement containing
the informetion which he furnished but informed that he would sign
no zuch statement until he had consulte his attorney, JAMES BURKL,
Attorney for the United Mine Workers Union, and if BURKE statsd it was all
right for him to sign the statement, he would then sign such statement.

_deis ed that he is presently employed as an crganizer for
the Tinited Ifine “orkers and is operating out ¢f the Chicago area, upon
occasiocn goling up into ‘iisconsin.

r_to most 2ll questions put tc !’by the writer and
method of evasion would be to start talking about

1fc career. "ost of LANSKY's conversatlop dealt




RE: JCOHN L. LEWIS, ET AL

UNDEVELOPED LEADS

THE SPRINGFIELD FIELD LIVISION

At Springfield, Illinois:

Will continue the investigation of this matter in accordance with
the verious instructions and suggestions which have been received from the
Depariment of Justice through the Bureau.




